

# ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၃/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

## နှစ်စဉ်ခွဲဝေပေးသည့်အသုံးစရိတ်များအား နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအတွက် ထိရောက်စွာအကျိုးပြုရန်လိုအပ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြောကြား



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၃/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးတွင် လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၃/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားသည်။

### တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဦးမော်သန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

### ဘဏ္ဍာရေးနှစ်လေးနှစ်ရှိလာ

အစည်းအဝေးတွင် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့ကျင်းပသည့် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၃/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းနှင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ဆွေးနွေးအတည်ပြုကြရန်

ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့အစိုးရသက်တမ်းကာလအတွင်းတွင် ယခုဆိုလျှင် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် လေးနှစ် ရှိလာပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ခြောက်လ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပြီး ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်များက အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို သုံးသပ် ပြီး လာမည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အကောင်အထည်ဖော်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများကို နှစ်စဉ်ခွဲဝေပေးသည့် အသုံးစရိတ်များသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၈

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ပရာယုဒ်ချန်အိုချာ(ငြိမ်း)၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ (၃၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် မကြာမီကာလအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့သို့ သွားရောက် မည်ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

09 682 682 682

info@mtb-bank.com

www.mmtourismbank.com

MyanmaTourismBank

မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်

**MTB**

မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်

MYANMA TOURISM BANK

“သင့်အနာဂတ်ဖန်တီးဖို့ MTB နဲ့လက်တွဲဖို့”

မြန်မာ့

ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှု လူမှုဘဝသာယာ

ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးတွင် နေ့စဉ် ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်ရေးသည် အရေးကြီးသောအချက် ဖြစ်သည်။ နေ့စဉ် ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုသာ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား၊ ကူးလူးဆက်သွယ်မှုများ အဆင်ပြေချောမွေ့လာမည်ဖြစ်သည်။ လူမှုဘဝ အတွက် ကုန်ဈေးနှုန်းသည် အဓိကကျသည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းကို အဓိက ထိန်းကျောင်းထားသည်မှာ ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး၊ ငွေဈေးဖြစ်သလို ကမ္ဘာ့ရေနံ ဈေးသည်လည်း ပါဝင်နေသည်။

ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး၊ ငွေဈေးအတက်၊ အကျသည် ဈေးကွက်ကို အပြောင်း အလဲဖြစ်စေပြီး ယင်းဈေးနှုန်းများတက်ခြင်းကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့် ခြင်းကိုဖြစ်စေသည်။ ယခုအခါ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး မတည်ငြိမ်မှု၊ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများကြောင့် ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး၊ ငွေဈေးသာမက ကမ္ဘာ့ရေနံ ဈေးနှုန်းများပါ တစ်စတစ်စ မြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအကျိုးဆက်များသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အတူ ကမ္ဘာ့ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝကိုပါ အနည်းနှင့် အများ ထိခိုက်မှုရှိလာသည်။

ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းက အိုမန်ပင်လယ်ကွေ့တွင် ရေနံတင်သင်္ဘော နှစ်စင်း တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့်အကြောင်းပြု၍ ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးကွက်ကို ထိခိုက် လာနိုင်မည်လောဟု စိုးရိမ်ပူပန်မှုများဖြစ်လာသည်။ ယင်းမတိုင်မီကလည်း အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တွင် မည်သူ့ လက်ချက်မှန်းမသိသော တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ရေနံတင်သင်္ဘောကြီး လေးစင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရသည့်အဖြစ်လည်း ဖြစ်ဖူးသည်။ ထိုအရေးတို့ကို အကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံအချင်းချင်းကြား တင်းမာမှုများနှင့် ကမ္ဘာ့ရေနံ ဈေးကွက် ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများဖြစ်လာမည်မှာတော့ သေချာနေသည်။

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးကွက် တည်ငြိမ်မှုမရှိလျှင် မြန်မာ့ရေနံဈေးကွက် လည်း တည်ငြိမ်မည်မဟုတ်ချေ။ မြန်မာနိုင်ငံသည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြွယ်ဝသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအတွင်း ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ အလျှံပယ်ထွက်သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံမှထုတ်လုပ်သည့် ရေနံထွက် ပစ္စည်းသည် တစ်ပြည်လုံးသုံးစွဲမှု၏ ခုနစ်ရာခိုင်နှုန်းသာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ ကျန် ၉၃ ရာခိုင်နှုန်းကို ပြည်ပမှ ဝယ်ယူတင်သွင်း သုံးစွဲနေရသည်။ ပြည်ပမှ ဝယ်ယူတင်သွင်းရာတွင် စင်ကာပူမှ အများဆုံးတင်သွင်းလျက်ရှိပြီး စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ရေနံထွက်နိုင်ငံကြီးများမှ ရေနံစိမ်းများကို ဝယ်ယူပြီး ရေနံချောထုတ်ကာ တစ်ဆင့်ပြန်လည်ရောင်းချခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းတက်ခြင်း၊ ကျခြင်းသည် ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်းနှင့် စင်ကာပူဈေးကွက်အပေါ်တွင် မူတည်နေသည်။

ထို့အပြင် ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေကြေးလဲလှယ်နှုန်းအပေါ်တွင် လည်း မူတည်နေပြီး နိုင်ငံခြားငွေဈေးတက်ပါက စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းလည်း တက်မည်ဖြစ်သည်။ ငွေကြေးဈေးကွက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်၍ တက်လိုက်၊ ကျလိုက်ဖြစ်နေခဲ့ရာမှ ယခုနှစ်တွင် အကျ မရှိဘဲ အတက်ဘက်တွင်ရပ်တည်နေသည်။ အလားတူ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း သည်လည်း ယခုနှစ်တွင် အကျထက် အတက်ဘက်တွင် အားသန်နေ သည်။ အကျိုးဆက်မှာ ကုန်ဈေးနှုန်းမုန်မုန်ကြီးမြင့်နေပြီး ပြည်သူများ စားဝတ်နေရေး ကျပ်တည်းလာသည်။

ငွေကြေးဈေးနှုန်း၊ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း တက်ခြင်း၊ ကျခြင်းသည် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်အပေါ်တွင် မူတည်နေသည့်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံအတွင်း တစ်ဆင့်ခံရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်း၌ ပြည်သူများ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး ကြီးကြီးမားမားမဖြစ်စေရေးအတွက် ဈေးကစားခြင်း၊ ပစ္စည်းကစားခြင်း မပြုလုပ်ဘဲ ပြည်သူများအား စေတနာရှေ့ထား၍ အတတ်နိုင်ဆုံးသက်သာ စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်။ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းထိန်းချုပ်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် စက်သုံးဆီအဖွဲ့အစည်းတို့က ထိန်းညှိဆောင်ရွက် ပေးသော်လည်း ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်အရ ထိန်းချုပ်ရန် မလွယ်ကူ လှချေ။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝ ရှင်သန်ရပ်တည်လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းသည် ကြီးမားသော အခက် အခဲဖြစ်ရာ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက် မည်သို့ပင်ဂယက်ရိုက်ခတ်သည်ဖြစ်စေ ပြည်သူများအပေါ် အတတ်နိုင်ဆုံး စေတနာရှေ့ထား ဆောင်ရွက်ပေး စေလိုပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင် ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ (၂/၂၀၁၉) အစည်းအဝေး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇  
ခရီးသွားလုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်သည် ဇွန် ၁၅ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပ သော ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသဆိုင်ရာ ခရီး သွားလုပ်ငန်းကော်မတီ(၂/၂၀၁၉) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာ စကားပြောကြားသည်။



ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ခေါ်ယူ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက မိမိတို့ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား လာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံ ခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တိုးတက်ဝင်ရောက် လာရေးအတွက် Look-East Policy နှင့် Look-West Policy များ ချမှတ်ကာ visa relaxation များကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ပြီး ပြုလုပ်ပေးနေကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဝန်ကြီးဌာန၌ Digital Marketing Taskforce ဖွဲ့စည်းထားပြီး Digital Marketing ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် များတွင်လည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားစေလိုကြောင်း၊ ယခု အစည်းအဝေးတွင်လည်း နည်းပညာ ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သော GTMH Telecom ကုမ္ပဏီကို လာရောက်စေပြီး ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်ထောင်စုမြို့၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း စနစ်တကျဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေသော နည်း

ပညာကိစ္စရပ်များကို ကူညီသွားမည့် အစီအစဉ်များ ရှင်းလင်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဥပဒေနှင့်အညီ စနစ်တကျအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပြီး ဒေသတွင်းဟိုတယ်လုပ်ငန်း များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း Community Based Tourism (CBT)ကိုပါ တိုးတက်လာအောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဟိုတယ် များ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီဖြစ်စေရေး အတွက် Star Rating သတ်မှတ်နိုင် ရေး၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ခေါ်ယူပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြော ကြားခဲ့သည်။

တောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပြီး ဒေသတွင်းဟိုတယ်လုပ်ငန်း များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း Community Based Tourism (CBT)ကိုပါ တိုးတက်လာအောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဟိုတယ် များ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီဖြစ်စေရေး အတွက် Star Rating သတ်မှတ်နိုင် ရေး၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ခေါ်ယူပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြော ကြားခဲ့သည်။

သွားရန်လိုအပ်ပြီး PPP လုပ်ဆောင် သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ခရီးသွား လုပ်ငန်းရောင်းကုန်သည် ဝန်ဆောင် မှု (Service) ဖြစ်သည့်အတွက် အထူးအလေးထား ဂရုပြုသွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက် ထိုနောက် အင်းသား တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ထွန်းလှိုင်က ဒေသခံအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ပြည်သူလူထုများပူးပေါင်း၍ ခရီး သွားလုပ်ငန်း တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြောကြားသည်။

QR code and logo for MYANMAR Digital News Presented by NPE. Website: www.mdn.gov.mm

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း ဇယား

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇	ရန်ကင်း (ရွှေဈေး)	မန္တလေး (ရွှေဈေး)
ရန်ကင်း (ရွှေဈေး) ၁၀၈၂၅၀၀ - ၁၀၈၂၅၀၀	မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၀၈၂၅၀၀ - ၁၀၈၂၅၀၀	
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း</b>	<b>ရန်ကင်း</b>	<b>မန္တလေး</b>
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၅၅/၉၂၀ ကျပ်	၉၂၀/၉၃၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုင်း ၉၅	တစ်လီတာ ၈၅၀/၉၁၅ ကျပ်	၉၂၀/၉၄၅ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုင်း ၉၂	တစ်လီတာ ၇၇၀/၈၉၅ ကျပ်	၈၃၀/၉၆၅ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၉၅/၉၃၀ ကျပ်	၉၃၅/၉၄၅ ကျပ်
<b>ရန်ကင်း လက်ကားဈေး</b>		
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၄၀/၈၄၅ ကျပ်	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၄၈/၈၅၅ ကျပ်	
အောက်တိုင်း ၉၂ တစ်လီတာ ၇၃၀/၇၃၅ ကျပ်		

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

**နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း**

(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၅၃၀.၂
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၁၇၁၆.၀
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၂၀.၉၁
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၄၈.၈၉၆
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် =	၃၆၆.၃၈
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး =	၂၁.၉၀၉
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၄၀၉.၀
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၂၈.၉၅
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၀၅၁.၆
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၁၁၆.၂

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်**

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ  
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်  
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ

သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး  
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်  
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုဉှာ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ  
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း



# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၁၉) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၁၉) အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။



အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၁၉) အစည်းအဝေးတွင် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယု၊ စီမံကိန်းကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်တိုင်းစုဥက္ကဋ္ဌ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ဒေသစီးပွားရေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

**ညှိနှိုင်းအတည်ပြုချက်ရယူရန် ကျင်းပ**  
အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသည် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့မတင်သွင်းမီ ညှိနှိုင်းအတည်ပြုချက်ရယူရန် ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကိုရေးဆွဲရာတွင် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုစီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီမံကိန်းရေးဆွဲရာ တွင်လည်း လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူများအတွက် လက်ဝင်အကျိုးရှိစေမည့် ထင်သာ မြင်သာဖြစ်စေသည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ထားပါကြောင်း။

စီမံကိန်းနှင့် ဘတ်ဂျက်သည် ချိတ်ဆက်မှု အားကောင်းရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဘတ်ဂျက်ကိုအခြေခံပြီး မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်မည့်အစား လုပ်ငန်း စီမံကိန်းများကို ဦးစားပေးအလိုက် ရွေးချယ်သတ်မှတ်ထား ပြီး အမှန်တကယ် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည့် နိုင်ငံတော် နှင့်ပြည်သူကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်း များကို ရွေးချယ်အကောင်အထည်ဖော်ရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

**အစီအစဉ်တကျ ရေးဆွဲထားရှိရန်လို**  
ထို့ကြောင့် ဘတ်ဂျက်တောင်းခံခြင်း မပြုမီတည်း က စီမံကိန်းများကို စနစ်တကျ၊ အစီအစဉ်တကျ ရေးဆွဲ ထားရှိရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စသည် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကပါ အားလုံးလိုက်နာပြီး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည် ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း စီမံကိန်းမစတင်မီအဆင့်ကတည်းက စီမံကိန်းစက်ဝန်း တစ်ခုလုံးကို ကြိုတင်ဆန်းစစ်လေ့လာသုံးသပ်ရန် လိုအပ် ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု မရှိ

စေရေးနှင့် ပေးချေရသည့်တန်ဖိုးနှင့် ညီမျှသည့်ရလဒ် ရရှိရေးသည်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း။

စီမံကိန်းအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုအားနည်းလျှင် အကောင်အထည်ဖော်သည့်အဆင့်တွင်လည်း အားနည်း မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဌာန၏ ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် စွမ်းရည်ကို ကျော်လွန်ပြီး လုပ်ငန်းများအားလုံးကို ဖြန့်ကြက်ပြီး တစ်ပြိုင်တည်း လျာထားဆောင်ရွက်မည့်အစား အမှန် တကယ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးအလိုက်ရွေးချယ်ပြီး အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှသာ အားလုံးအတွက် အကျိုးရှိ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**စီမံကိန်းများကို အလေးထားအကောင်အထည်ဖော်**

နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးပါပြီး မပြီးပြတ်သေးသည့် စီမံကိန်းများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းသစ်များ ကို ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း ပြည်သူများအတွက် အမှန် တကယ် အကျိုးရှိမည့်စီမံကိန်းများနှင့် ထုတ်လုပ်မှုစွမ်း အားတိုးတက်နိုင်မည့် စီမံကိန်းများကို အလေးထား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီမံကိန်းကိုဆောင်ရွက်ရာ၌ အနာဂတ်တွင် အကျိုး ရှိမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းများ၊ ပြည်သူများ၏ လိုအပ် ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့်စီမံကိန်းများကို အလေး ထား အကောင်အထည်ဖော်ရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း။

ယခုနှစ်တွင် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ ပွင့်လင်းမြင် သာမှု တိုးမြှင့်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအနေဖြင့်သိရှိပြီး ယှဉ်ပြိုင်မှုစွမ်းရည် တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် စီမံကိန်း ဘဏ်ကိုလည်း တည်ထောင်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် စီမံကိန်းဘဏ် ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ သည် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါက ယှဉ်ပြိုင် တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ် ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြား ချက်ကို တိတိကျကျ လိုက်နာကြရန်အတွက် ပြည်ထောင်စု နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကပါ ကြိုကြပ်ဆောင်ရွက် ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**တိုးတက်မည်ဟု မျှော်မှန်းထား**

လာမည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အခြေခံ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းကြီးများ ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားခြင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များစီးဝင်ခြင်း၊ ငွေကြေးအရင်းအနှီး လိုအပ်သည့် စီးပွား ရေးအခြေခံလုပ်ငန်းများသို့ ချေးငွေများ ဆက်လက်ထုတ်

ချေးခြင်း၊ နိုင်ငံတော်က ဖြေလျှော့ပေးထားသည့် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကြောင့် လုပ်ငန်းများတိုးချဲ့လာနိုင် ခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်မှုများ တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိခြင်းတို့ကြောင့် ပုဂ္ဂလိက အသေးစားနှင့်အလတ်စား လုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဟု မျှော်မှန်းထား ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်သူ့အစိုးရဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူ့မျက်နှာကို ထောက်ထားပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ များအတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်သည့် ကိစ္စရပ်များ ကိုလည်း အမျိုးသားစီမံကိန်း ရည်မှန်းရန် အဆိုပြုချက်များ တွင် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အခြားတစ်ဖက်တွင်လည်း နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး တွင် အဓိကကျသည့် လယ်ယာကဏ္ဍကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ရန်နှင့် စက်မှုကဏ္ဍကြီးအတွက် အဓိကလိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးတက်ရရှိနိုင်ရေး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တို့အတွက် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင် အဓိကကျသည့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် လမ်း ကွန်ရက်များနှင့် ကျေးလက်လမ်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန် လာစေခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ခေတ်မီ တိုးတက်လာခြင်း၊ ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု အမျိုးအစား အသစ်များ ဖြစ်ထွန်းလာခြင်း၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းတို့ကြောင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အမျိုးသားစီမံကိန်းသည် နိုင်ငံ၏ GDP ကို ခုနှစ်ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်မည်ဟု မျှော်မှန်းထား ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးသည် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေတွင် သင့်တင့်သည့် စီးပွား ရေးတိုးတက်မှုနှုန်း ရရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းထားပြီး ၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း။

**စွမ်းရည်ပြည့်ဝစွာ အသုံးပြုနိုင်မည်**

ထို့ပြင် ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များမှ မူဝါဒ (Data to Policy) ချမှတ်ရာတွင် စာရင်းအင်းကိန်းဂဏန်း အချက်အလက်များ ပြည့်စုံမှု၊ တိကျမှု၊ မှန်ကန်နိုင်မှုမှ ရှိရန်လည်း အားလုံးက ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြ ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တင်ပြချက်ပါ စီမံကိန်းရည်မှန်းရန် အဆိုပြုချက်များတွင် စီမံကိန်းစက်ဝန်းတစ်ခုလုံးအတွက် ကြိုတင်ဆန်းစစ်ပြီးဖြစ်ရန် လိုအပ်သည့်အပြင် ဖြစ်မြောက် နိုင်စွမ်း ရှိ၊ မရှိ၊ စီးပွားရေးတွင်ခြေကိုက်မှု ရှိ၊ မရှိ၊ ပြည်သူ ပြည်သားများအတွက် အကျိုးရှိ၊ မရှိ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အကူ ပြု၊ မပြု၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ရှိ၊ မရှိ တို့ကို လေ့လာစိစစ်ပြီးဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ နိုင်ငံတော်၏ အကန့်အသတ်နှင့်သာရှိသည့် အရင်းအမြစ် များကို ထိရောက်စွာနှင့် စွမ်းရည်ပြည့်ဝစွာ အသုံးပြုနိုင်

မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ စီမံကိန်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ကြိုးပမ်းရေး၊ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ၏ အသီးအပွင့်များကို ပြည်သူပြည်သားများအားလုံး ရရှိခံစားနိုင်ရေးနှင့် အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူကို အကျိုးပြု မည့်လုပ်ငန်းများကို ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းကို နိုင်ငံတော်၏ ဗျူဟာမြောက်မူဘောင်အဖြစ် ချမှတ်ထား သည့်အတွက် စီမံကိန်းရေးဆွဲအဆိုပြုရာတွင် အဆိုပါ စီမံကိန်းပါ မဏ္ဍိုင်သုံးရပ်၊ ပန်းတိုင်ငါးရပ်၊ မဟာဗျူဟာ ၂၈ ရပ်၊ လုပ်ငန်းစဉ် ၂၅၁ ရပ်တို့နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မဏ္ဍိုင်သုံးခုမှ တစ်ခုဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးမရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ခက်ခဲသည့်အတွက် စီမံကိန်းအားလုံးတွင် နိုင်ငံတော်၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူလူထုလိုအပ်နေသည့် ကိစ္စရပ်များ ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**အားနည်းချက်များကို ပြင်ဆင်ရန်လို**

နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်သည့် စီမံကိန်းအားလုံး သည် နိုင်ငံတော်အတွက် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဖြစ်နိုင်မည့်အခြေအနေ ကို ကြည့်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်မည့် စီမံကိန်းများကို ဆုံးဖြတ်ရွေးချယ်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းများ ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း ဗျူဟာမြောက်စီမံကိန်းများဖြစ် စေရန်အတွက် စီမံကိန်းဘဏ် စိစစ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ နှင့် စိစစ်ရွေးချယ်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အခါ တွင် အတိတ်ကသင်ခန်းစာများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး အားသာချက်များကို ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ အားနည်းချက်များကို ပြင်ဆင်ရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီမံကိန်းရေးဆွဲချက်တွင် ဘတ်ဂျက်ကိုကြည့်ပြီး ရွေးချယ်ခြင်းမျိုးမဖြစ်ရန် လိုပါကြောင်း၊ ငွေကြေးကြေးရေး က အရေးကြီးသော်လည်း အမှန်တကယ် လုပ်သင့် လုပ်ထိုက်သည်ကို ရွေးချယ်ရန် ပိုပြီးအရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ သာယာဝပြောရေးနှင့် နိုင်ငံအတွက် အများ ဆုံးအကျိုးဖြစ်စေမည့် ကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်မည့် **စာမျက်နှာ ၅ သို့ ၀**

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပီယက်နမ် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပီယက်နမ်ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

**ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး**

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ပီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား တည်ရှိပြီးဖြစ်သည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသောဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေးကိစ္စ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေးကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအကြား အပြန်အလှန်လည်ပတ်မှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ၊ ပြည်သူ့အချင်းချင်း အပြန်အလှန်ဖလှယ်မှုနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းဖြင့် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ရေရှည်ခိုင်မာစေရေးကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် ဦးကျော်တင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ဦးသာဦး၊ ဦးအောင်ထူးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပီယက်နမ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မဒမ်လူသွေယောင်းနှင့် ပီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပီယက်နမ်ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue အား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆက်ဆံစဉ်။

**❖ စာမျက်နှာ ၃ မှ**

အခြေအနေကို အစီရင်ခံသည့်အဆင့် စသည့် အဆင့်အားလုံးတွင် မပြတ်သော သတိနှင့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်**

ရငွေလျာထားသည့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးသည်

လျာထားသည့်ရငွေကို အနည်းဆုံးရရှိရမည့် ငွေအဖြစ်သတ်မှတ်ပြီး ယင်းထက် ပိုမိုရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ခွင့်ပြုထားသည့် အသုံးစရိတ်များကို သုံးစွဲရာတွင် အများဆုံးသုံးစွဲနိုင်မည့် ငွေအဖြစ်သတ်မှတ်ပြီး တတ်နိုင်သမျှ လျော့နည်းသုံးစွဲပြီး လုပ်ငန်းပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း။

ဘဏ္ဍာငွေရရှိမှု၊ သုံးစွဲမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရန်၊

သုံးစွဲလိုက်သည့် ငွေကြေးကိစ္စရပ်တိုင်းအတွက် ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းနှင့်အညီ သုံးစွဲကြရန်၊ ဌာနတွင်းစာရင်းစစ်အဖွဲ့များက သေချာစစ်ဆေးရန်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၏ စစ်ဆေးမှုကို စနစ်တကျယုံရန်၊ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးများကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု အပြည့်အဝဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

**○ စာမျက်နှာ ၄ မှ**

စီမံကိန်းများ ရွေးချယ်စေလိုပါကြောင်း၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဒေသ၊ ကဏ္ဍလိုအပ်ချက်များနှင့် နိုင်ငံလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် မဟာဗျူဟာမြောက် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရန်ကို လည်း တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

**မြော်တွေးစဉ်းစား**

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်နေသည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များက နောင်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့်တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မြော်တွေးစဉ်းစားပြီး တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုနှင့်အတူ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး ရေးဆွဲရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံလာမည့် အခက်အခဲနှင့် လိုအပ်ချက်များကို အားလုံးက ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် အပြန်အလှန် အချိတ်အဆက်မိမိ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြား

လိုပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ဗဟိုနှင့်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် အသစ်ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများအပေါ် စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲသွားကြရန်လည်းလိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

**ရှင်းလင်းတင်ပြ**

ထိုနောက် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူးစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်း (အဆိုပြုမူကြမ်း) ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တင်ပြချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတက ယနေ့အတည်ပြု ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်း ဥပဒေကြမ်းကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ရေးဆွဲခြင်း၊ အတည်ပြုချက်ရယူခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် နည်းလမ်း

များအတိုင်း ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူများ၏ လတ်တလော လိုအပ်ချက်နှင့် တိုင်းပြည် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို ယခင်နှစ်ကထက် ပိုမိုဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေးနှင့် ယခုနှစ် စီမံကိန်းများတွင် နိုင်ငံတော်၏အသုံးစရိတ်များကို ပိုမိုကျခံသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျခံသုံးစွဲမှုကို ထိရောက်စေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ၊ ညွှန်ကြားချက် ဘောင်အတွင်းမှ အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်မှုအခြေအနေကို စီမံကိန်းကာလတစ်လျှောက်လုံး မျက်ခြည်မပြတ် တစိုက်မတ်မတ် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ချမှတ်ဆောင်ရွက်**

ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးဖြစ်စဉ်များအပေါ် မျက်ခြည်မပြတ်စေရေးသည် အရေးကြီးပြီး မိမိနိုင်ငံအတွက် အကျိုးရှိထိရောက်မည့် အစီအမံများကို လည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကို

ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်သည့်အခါတွင် ယခင်ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အမျိုးသားစီမံကိန်းများမှ ရရှိခဲ့သည့် အားသာချက်များကို အခွင့်အလမ်းများ ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ရယူရမည်ဖြစ်ပြီး တွေ့ကြုံခဲ့သည့် အားနည်းချက်များကို ပြန်လည်စိစစ်သုံးသပ်၍ အလားတူဖြစ်ရပ်များ မဖြစ်စေရေးအတွက် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အကြံပြုဆွေးနွေးချက်များကို လည်း အလေးထားစဉ်းစားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ချိတ်ဆက်မှုအားကောင်းစွာဖြင့် ပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက်၊ လိုလားချက်များကိုလည်း စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်ဘောင်အတွင်းမှ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် အားလုံးက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်က မျှော်မှန်းထားသည့်အတိုင်း ဟန်ချက်ညီသည့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလမ်းကြောင်းပေါ် ရောက်ရှိရန်အတွက် အားလုံး တက်ညီလက်ညီဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



## ပီယက်နမ်ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နေပြည်တော်အတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အလုပ်သဘောခရီးရောက်ရှိနေသည့် ပီယက်နမ်ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥပဒေသနာရေးဌာနတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိ၍ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဥပဒေသနာရေးဌာနတော်မြတ်ကြီးသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ဥပဒေသနာရေးဌာနတော်လိုဏ်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓ

ရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ပန်း၊ ရေချမ်းများကပ်လှူပူဇော်ကာ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

**ကြည့်ရှုလေ့လာ**

ဆက်လက်၍ ပီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ကျောက်မျက်ရတနာပြခန်းဆောင်နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာဈေးတိုက်တွင် ပြသထားသော မြန်မာနိုင်ငံထွက် အဖိုးတန်ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်၊ ပုလဲ၊ ငွေထည်နှင့် သယံဇာတများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

သတင်းစဉ်



☐ မြန်မာ-ဗီယက်နမ်

အပါအဝင် ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် နှစ်ဖက်အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊

ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်၊ ဦးလှကျော်၊ ဦးသာဦး၊ ဦးအောင်ထူး၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဦးစိုးအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဘက်မှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းသည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ **သတင်းစဉ်**



## မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ နည်းဥပဒေရေးဆွဲနိုင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ဥပဒေနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေမည့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာနည်းဥပဒေများ ရေးဆွဲနိုင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေက အဖွဲ့အစည်းကွဲပြားပြီး မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ညွှန်သိန်းက မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာနည်းဥပဒေများ၏ နောက်ခံအခြေအနေနှင့် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာနည်းဥပဒေများ ရေးဆွဲထုတ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ကဏ္ဍအလိုက် စားပွဲပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပရာ ဌာန၊ ကော်မတီ၊ အဖွဲ့အသီးသီး၏ သဘောထားအမြင်များ၊ ရလဒ်ကောက်နုတ်ချက်များကို စုစည်းခဲ့ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

## အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပသွားမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်နှင့် မွန်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ “အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ယူမှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း၍ “အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်စီးပွားရေးဆိုင်ရာဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လည်းကောင်း၊ “အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ သီရိဘားအံ ဟိုတယ်၌လည်းကောင်း ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်၊ ပြင်ပပညာရှင်များ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် (UNDP) ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများကိုယ်စားလှယ်များက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

## ဗဟန်းမြို့နယ်၌ ပထမအကြိမ် အသံမစ်

### မဟာသမယအခါတော်မြတ် ခုနစ်သုတ်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇

ရန်ကုန် အနောက်ပိုင်းခရိုင် ဗဟန်းမြို့နယ် ရေတာရှည်ရပ်ကွက် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြောက်ဘက်မှ အနီး သူရဲကောင်းစစ်သည်ဗိမာန်ဘေးတွင်ရှိသည့် ကြီးငါးကြီး ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီး၏ ရင်ပြင်တော်ပေါ်၌ ဇွန် ၁၆ ရက် (ကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၁ ခုနှစ် နယုန်လဆန်း ၁၄ ရက်) မဟာသမယအခါတော်နေ့အကြိမ်အထိမ်းအမှတ်ပထမအကြိမ်အသံမစ်မဟာသမယသုတ်တော်မြတ် ခုနစ် သုတ်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကို ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဗဟန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆရာတော်သံဃာတော် ၂၇ ပါးတို့က ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်လှူပူဇော်ကြပြီး တစ်ဆက်တည်းတွင် ပထမအကြိမ် အသံမစ် မဟာသမယသုတ်တော် ခုနစ်သုတ်ကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။ ယင်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီမှ ဇွန် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီအထိ သုံးရက်တိုင်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပြီး အောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဆရာတော် သံဃာတော် တို့အား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ရေစက်သွန်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ရွှေတိုင်လွင်**

☐ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ကောင်းကျိုးတွေရှိသလို ဆိုးကျိုးတွေကလည်း ရှိနေတတ်ပြန်တယ်။ ကွန်ရက်သုံးတဲ့အခါ ကိုယ့်ရဲ့ နာမည်အမှန်၊ ဓာတ်ပုံအမှန်နဲ့မသုံးဘူး။ တစ်နည်းနည်းနဲ့ ပြောင်းထားတယ်။ ပြီးတော့ ဒီဟာကိုသုံးပြီး ဖြစ်မှု ကျူးလွန်ဖို့အထိပါ ကြိုးစားလာကြတယ်။ တွေ့တဲ့ သူတိုင်း သိသိ၊ မသိသိ လိုက်မိတ်ဆက်ပြီးရင် ငွေချေးရင် ချေးမယ်၊ ဒါမှမဟုတ် ကလိတာတွေ ရိတာတွေ လုပ်ချင် လုပ်မယ်။ အဆင်ပြေမယ်ထင်တော့ အပြင်မှာတွေ့ဖို့ ကြိုးစားကြရော။ ပြီးတော့ ပြဿနာတွေ တသိတတန်းကြီး ဖြစ်ကုန်ကြရော။ လိုင်းပေါ်မှာတွေ့ပြီး ချစ်ကြိုက်တဲ့ဇာတ်လမ်းတွေ ဖြစ်ကုန်တာတွေလည်း အများကြီးပါ။ တချို့လည်း တကယ်မေတ္တာစစ်နဲ့ ချစ် မြတ်နိုးတဲ့သူကို ရှာတွေ့သွားတာ ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါက အတော်ကိုနည်းတဲ့ကိစ္စဖြစ်မှာပါ။ အများအားဖြင့် ကတော့ အပြင်မှာ တစ်ခါမှမမြင်ဖူးတဲ့သူတစ်ယောက်

ကို ယုံယုံကြည်ကြည်နဲ့ တစ်ယောက်ချင်းသွားတွေ့ဖို့ ဆိုတာ သာမန်မိန်းကလေးတစ်ယောက်အတွက် မလုပ်သင့်တဲ့အရာတစ်ခုပါ။ သိပ်ကိုစွန့်စားလွန်းရာကျ ပါတယ်။ နှစ်နာသွားတဲ့သူတွေလည်း တစ်ပုံကြီးပါ။ ကိုယ့်နိုင်ငံကလူတွေမှ ဒီလိုဖြစ်ကြတာတော့ မဟုတ်ပါဘူး။ တခြားနိုင်ငံကလူတွေလည်း လုပ်နေကြ တယ်။ သူငယ်ချင်းအဖြစ် လက်ခံပေးဖို့ တောင်းဆိုမှု ပြုလာတယ်။ လက်ခံလိုက်ပြီဆိုတာနဲ့ မိတ်ဆက်စကား ပြောလာတယ်။ နည်းနည်းပြောပြီးတာနဲ့ လိမ်ဖို့၊ ညာဖို့ စတင်တော့တာပါ။ ငွေဘယ်လောက်ရင်းနှီးမြုပ်နှံချင် လို့၊ လောလောဆယ် ဘဏ်အကောင်လေးပေးပါဦးဆို တာမျိုး၊ အရေးကြီးလို့ အမြန်အကြောင်းပြန်ပါဆိုတာမျိုး မသိတဲ့သူတွေတော့ ခံလိုက်ကြရပြန်ရော။ အစုံတော့ အစုံပါ။ ဒီကွန်ရက်လေးကို အလွဲသုံးစားပြုနေတဲ့ သူတွေလည်း အများကြီးပါ။ တကယ်တော့ ကိုယ်ပြုသမျှကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံတွေဟာ ကိုယ့်ဆီကိပြန်ပြန်လာတတ်ကြတာ

ပါ။ ဘယ်သူမှစိစစ်တည်းဖြတ်မှုမရှိတဲ့ နယ်ပယ်ကြီးမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ကိုယ်ရေးတဲ့၊ ပြောတဲ့အသုံးအနှုန်းတွေကို ကိုယ်ကိုယ်တိုင်တာဝန်ယူတတ်တဲ့ အလေ့အကျင့်လေးနဲ့ သုံးစွဲကြရမှာပါ။ ဒီအပေါ်မှာက အမှန်းစကားတွေဘာတွေ ပါရင် သက်ဆိုင်ရာကွန်ရက်ရဲ့အော်ပရေတာက ဖြတ်လိုက် တယ်ဆိုပေမယ့် အကုန်လုံးတော့ လိုက်ကြည့်နိုင်ပုံမရ ပါဘူး။ အကောင်းဆုံးကတော့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တာဝန် ယူတဲ့ နည်းလမ်းနဲ့အသုံးပြုကြရင် ရေရှည်ပြဿနာတွေ ကင်းဝေးနိုင်ကြမှာပါ။ ဒီကွန်ရက်က တစ်ကမ္ဘာလုံးကို ချိတ်ဆက်ထားတာ။ ကိုယ်တင်သမျှ ရေးသမျှတွေဟာ ပေါက်ခြင်း၊ မပေါက်ခြင်း အပေါ်မူတည်ပြီးတော့ ကိုယ့်သူငယ်ချင်းတွေလောက်ပဲ သိမှာလား။ ကိုယ့်သူငယ်ချင်းတွေကို ကျော်လွန်ပြီး လူထောင်၊ သောင်း၊ သိန်းချီ စောင့်ကြည့်ကြမယ့် အခြေ အနေအထိ ရောက်မှာလားဆိုတာတွေ ကွဲသွားပါတယ်။ ကိုယ်တစ်ယောက်ပဲသိတဲ့ Only Me Post ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ Public ကိုချုပ်တဲ့ Post ပဲဖြစ်ဖြစ် ကိုယ့်ဂုဏ်၊ ကိုယ့်သိက္ခာ

နဲ့လျော်ညီတဲ့ပြောဆိုရေးသားမှုတွေချည်းဖြစ်နေရင်တော့ အကောင်းဆုံးဖြစ်မှာပါ။ တိုက်ရိုက်က ဘောလုံးပွဲတွေဆို လူသိပ်စည်တယ်။ ကြည့်ရင်းကြည့်ရင်း အားပေးရင်းနဲ့ ဆဲသံဆိုသံတွေက လည်း မိုးမွန်နေကြတယ်။ သိပ်မဆဲကြပါနဲ့ဗျာဆိုတော့ “ဆဲရမှာပေါ့၊ ဆဲချင်လို့ကို ဘောလုံးပွဲ လာကြည့် တာ”တဲ့။ ကောင်းရော၊ ဘောလုံးပွဲကို စိတ်ထွက်ပေါက် တစ်ခုအနေနဲ့ လာကြည့်တာဖြစ်ပုံရပါတယ်။ အခုလည်း လူမှုကွန်ရက်တွေကို စိတ်ထွက်ပေါက်တစ်ခုအနေနဲ့များ သုံးနေဖြစ်ကြသလားတော့ မသိဘူး။ စိတ်ထွက်ပေါက် အနေနဲ့ သုံးရင်းနဲ့ ထွက်ပေါက်မရှိတဲ့ အခြေအနေမျိုးကို ရောက်သွားမှာစိုးရိမ်ရပါတယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ဘယ် အခြေအနေမှာပဲဖြစ်ဖြစ် ကိုယ့်ဂုဏ်ကို ထိန်းဖို့တော့ လိုအပ်ပါတယ်။ လက်တွေ့နယ်ပယ်မှာလည်း ယဉ်ကျေးနိုင်ကြပါစေ။ လူမှုကွန်ရက်ပေါ်မှာလည်း ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့နိုင် ကြပါစေ။ ။



တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၂၃ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၇ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ခြင်းရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ပြန်ချက်အမှတ် ၂၃ / ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၁၅ ရက် နေ့စဉ် မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြား လာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Order), သတင်းလက်ခံရရှိမှု (News Received), ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု (Investigation and Action). It lists various cases of drug trafficking and consumption across different regions like Mandalay, Yangon, and other states.

(၇၃.၇၂)၀ရမ်း၊ ဘီနီ(၃၉၇၀၉.၇၄)၀ရမ်း၊ အဆင့်နိမ့်ဘီနီ(၃၂၆)၀ရမ်း၊ ဘီနီစာမူနီ(၁၉၃၉၉.၂၇)၀ရမ်း၊ ဘီနီစာရွက် (၇၈၃၃.၁၉)၀ရမ်း၊ ဘီနီစာရည်(၁.၅)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၀၁၈၂၀)ပြား၊ ဆေးခြောက် (၈၃၀၉.၂၂) ၀ရမ်း၊ ဘီနီရည်(၀.၁)လီတာ၊ ဘီနီဆီခဲ(၅၁၃.၂၆)၀ရမ်း၊ ဘီနီစေ့(၆၀)၀ရမ်း၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့် (၂၈.၄၅)၀ရမ်း၊ Ecstasyအကြေ(၀.၀၀၁)၀ရမ်း၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၆)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၂၅၇)တောင်၊ လက်ပစ်ဗုံး (၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှု အခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ် အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရာဖွဲ့စစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ ဆိုင်ကယ်များကိုရာဖွဲ့စစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနိုင်ခြင်းရေး အထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ ကချင်ပြည်နယ်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့၊ လွယ်ဂျယ်-မန်ကောင်းသွားကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ Ipsum ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၇၀၀)ပြား၊ ဘီနီဖြူ(၁၂၂၀)၀ရမ်း၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ မံစီမြို့နယ်၊ မံရ ကျေးရွာအဝင်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၉၂၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ အိုင်စန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ ဘီနီ(၂.၃)၀ရမ်း၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မြဝတီမြို့၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၂၀၆)ပြား၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက္ကောမြို့၊ ရန်မျိုးအောင်ရပ်ကွက်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၈)ပြား၊ ICE(၁)၀ရမ်း၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ ခရေမြိုင်ကျေးရွာအနီး မောင်တော-အငူမော်သွားကားလမ်းဘေး မြဲဂိုဒေါင်မှ တရားခံအမျိုးသား(၅)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၉၅၅၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ မြောက်ဦးမြို့၊ ဆင်ချဆိပ်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦး၊ ကျီးကန်းပြင်စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ် အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၉၅၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် နတ်မြစ်အတွင်း ရေယာဉ်လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ဇီးပင်ချောင်းအနီး တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ လှော်ခတ်နေသည့် လက်ခတ် လှေ(၁)စင်းအား တွေ့ရှိဖမ်းဆီးခဲ့ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၂၉၅၀၀)ပြား၊ လက်ခတ် လှေ (၁)စင်း၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ရေတွင်းပြင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ လွယ်ဆောင်ကျေးရွာအနီး ကျောက်တလုံး-ဆိုင်ခေါင်သွားကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ Crown ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၀၀)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ တောင်ကြီး-မိုင်းပျဉ်းသွားကားလမ်း မိုင်တိုင်(၆)၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ရွှေညောင်မြို့၊ ရွှေဘုံသာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၅၀)ပြား၊ တိုပုံးမြို့နယ်၊ လဲသက်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၅၉၆၀)ပြား၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ နောင်ဝါးကျေးရွာအနီး ပင်လောင်း-ညောင်ရွှေသွားကားလမ်း မိုင်တိုင် (၄၄/၁)၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၀၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကျေးသီးမြို့အထွက် ကျေးသီး-မိုင်းကိုင်သွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၉၂၅၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မူဆယ်မြို့၊ စွမ်းစော်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၉၉၅)ပြား၊ ကွင်းဆက်သတင်းအရ ၎င်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၄၀၀၀)ပြား၊ နမ့်ခမ်းမြို့၊ အမှတ်(၁၃) သာယာကုန်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၈၀၀)ပြား၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ သဲခေါကျေးရွာအနီး တိုပုံး-သဲခေါသွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၉၆၉၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မိုးမိတ်မြို့နယ်၊ မန်ကျည်းပင်ကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၈၁၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ အထက်ညောင်နီကျေးရွာအဝင် မိုးမိတ်-မန်တုံ သွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘီနီဖြူ(၂၂၀)၀ရမ်း၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မိုးကုတ်-မိုးမိတ်သွားကားလမ်း မိုင်တိုင်(၂၅/၁)၌ သတင်းအရ Kluger ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂)ဦးထံမှ ဘီနီဖြူ(၈၈၀)၀ရမ်း၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ မဟိမ်းမြို့နယ်၊ ပြုချောင်းကျေးရွာအနီး ငါးအိုး-မဟိမ်းကားလမ်း သရက်ပင်ခေါင်းပေါက်လမ်းဆုံ၌ အချိန်ကြာမြင့်စွာ မသကာဖွယ်ရပ်တန့်ထားသည့် ဆိုင်ကယ် အား စိစစ်ရာ ဆာလာအိတ်အတွင်းမှ ပိုင်ရှင်မဲ့ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၆၀၀၀)ပြား၊ ဘီနီဖြူ(၁၁၀၀) ၀ရမ်း၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ တိုပုံးမြို့၊ နမ့်လျှပ်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅၂၀၀)ပြား၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့်(၅)၀ရမ်း၊ လောက်ကိုင်မြို့နယ်၊ ကြာစီရူးကျေးရွာ ဝန်းကျင်နယ်မြေရှင်းလင်းစဉ် တောင်ယာတဲဟောင်း တစ်ခုအတွင်းမှ ပိုင်ရှင်မဲ့ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၇၂၅)ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ချက်အရ ၎င်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၃၇၅)ပြား၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ကတ်ပိုးကျေးရွာအဝင် လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၉၈)ပြား၊ ဘီနီဖြူ(၀.၅)၀ရမ်း၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ရေပူစမ်းကျေးရွာ၌ သတင်းအရ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရာဖွေရာ အိမ်ရှင်တိမ်းရှောင်နေပြီး ပလတ်စတစ်အိတ်များဖြင့် ထည့်ထားသည့် ဘီနီဖြူ (၅၃၀၀)၀ရမ်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ၎င်းကျေးရွာဝန်းကျင်အား ဆက်လက်နယ်မြေရှင်းလင်းစဉ် လျှို့အတွင်း၌ ဂုတ်သိမ်းထားသည့် စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၆၉၀၀၀)ပြား၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့်(၁၉၆၃၀၀)၀ရမ်း၊ ကဖင်း(၁၀၅၀၀၀၀)၀ရမ်း၊ ဘီနီဖြူ (၁၄၀၀၀)၀ရမ်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းတော်မြို့နယ်၊ သီတာကျေးရွာအနီး သီတာ-ဂဟံကျေးရွာသွားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ ဘီနီ(၁၁၀)၀ရမ်း၊ အဆင့်နိမ့်ဘီနီ(၈.၅)၀ရမ်း၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ဖန်းမောက်မြို့နယ်၊ ပါသက်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘီနီဖြူ(၂၁)၀ရမ်း၊ ဘီနီ(၁၃၀၀)၀ရမ်း၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ရွှေထီး ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၀၀)ပြား၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ အိမ်ရှေ့ပြင်ရပ်ကွက်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၉၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ၎င်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၂၈)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မြိတ်မြို့နယ်၊ ရွှေဘေးကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ ဘီနီစာမူနီ(၈၅)၀ရမ်း၊ ပုလောမြို့နယ်၊ မလိကျွန်းအနီးပင်လယ်ပြင်၊ သရက်ချောင်းမြို့နယ်၊ ကနက်သီရိကျေးရွာ၊ ပင်လယ်ကမ်းစပ်တို့၌ စက်လှေနှစ်ခုမြုပ်ပြီး မျောပါလာသည်ဟု ယူဆရသည့် ပလတ်စတစ်ထုပ်များအတွင်းမှ ရေရိန္နဲ အလေးချိန်စိစစ်မရ ICE အထုပ်(၃၄)ထုပ်နှင့် ရေရိပ်ပုဂံစီးမှမရှိသည့် အထုပ်(၉၅)ထုပ်အတွင်းမှ ICE (၉၃၈၀၀)၀ရမ်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ဥသောမြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်ကြီး (၃)လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး ရမိမှု အပါအဝင် ၁၅-၆-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၆၅၈)မှု ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံ ကျား(၈၆၉)ဦး၊ မ(၁၆၅)ဦး၊ ပေါင်း (၁၀၃၄)ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘီနီဖြူ(၆၁၇၂.၈၁၄) ၀ရမ်း ICE





# ရွှေတိဂုံစေတီတော် လုံးတော်ပြည့် ရွှေစင်ရွှေပြားကပ်လှူပူဇော်ခြင်းအထိမ်းအမှတ် ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင်မင်္ဂလာနှင့် ရေစက်ချအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် ရွှေတိဂုံစေတီတော်လုံးတော်ပြည့် ရွှေစင်ရွှေပြားကပ်လှူပူဇော်ခြင်း မဟာကုသိုလ်တော် အောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ် စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင် မင်္ဂလာနှင့် ရေစက်ချအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက စေတီတော် အောင်မြေရှိ ချမ်းသာကြီးတန်းဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

### သီလဆောက်တည်

ရှေးဦးစွာ နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ကျင်းပသည်။

ယင်းနောက် ရေစက်ချအခမ်းအနား ဆက်လက်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ရန်ကင်းမြို့နယ် မဟာဓမ္မိကာရုံ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ကျိုက်ပိကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဂုဏေသနထံမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ကိုးပါး သီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက ရွှေသင်္ကန်း



ဆက်ကပ်လှူဒါန်းမှုအခြေအနေနှင့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။

ယင်းနောက် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာ

တော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ဗဟန်းမြို့နယ် ညောင်တုန်းပိဋိတက္ကသိုလ် ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ပဝရာဘိဝံသထံမှ

ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရားနာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမှုပေးပေးကြသည်။

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ခြင်းကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်က ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ပြီး ယခု လေးနှစ်အကြာတွင် ရွှေစင်ရွှေပြား၊ ရွှေသင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### ကပ်လှူပူဇော်

ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီးကို ကပ်လှူခဲ့သော ရွှေသား အလေးချိန်မှာ ၃၄၈ ပိဿာဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းတန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း သုံးသိန်းလေးသောင်းကျော်နှင့် ရွှေပြားအရေအတွက်မှာ ၂၂၀၆၇ ချပ် ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေစင်ရွှေပြား၊ ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူပူဇော်ရာတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ဆောင်ရွက်ချက်ဖြင့် ပုဂ္ဂလိက အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၁၂၀၀ ကျော် အပါအဝင် စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေကျပ် ၃၉၈၃ သိန်း ကျော်ရှိ ရွှေပြားကြိတ်စက်ရုံ တစ်ခုကို တည်ဆောက် ထားနိုင်ခဲ့ပြီး ရွှေစင်ရွှေပြားများကို ထုတ်လုပ်ပူဇော်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ဒုတိယအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇

ဒုတိယအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် နဝမပုံမှန်အစည်းအဝေးပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်လမ်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### ပျံကျချေးတည်ဆောက်မည်

အစည်းအဝေးတွင် ကြယ်ပွင့်ပြုမေးခွန်းများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက မေးမြန်းကြရာ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနိုင်ဇော်လင်း၏ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၄၆) ရပ်ကွက်ရှိ ဗိုလ်မှူးဗထူးလမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်တွင်ရှိသော ယခင်မြေပုံပါ ဗိုလ်မှူးဗထူးချေးနေရာသည် (အလျားပေ ၄၂၀ x အနံ ပေ ၃၆၀) ရှိခဲ့ပြီး အခြားစီမံကိန်း အကောင်အထည်မဖော်ရသေးသော (အလျားပေ ၁၂၀ x အနံပေ ၂၄၀) ချေးနေရာအဖြစ် ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးက ယင်းအကွက်များရှိ ကျူးကျော်များကို ဖယ်ရှားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပျံကျချေးတည်ဆောက်ရာတွင် ငွေလုံးငွေရင်းသုံးစွဲ၍ မရသည့် အတွက် သာမန်ငွေစာရင်းမှ အကုန်အကျခံ၍ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း ပျံကျချေးတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နဂိုမူရင်းအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်၍ မရသည့်အတွက် လက်ရှိ အစီအစဉ်ကိုသာ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်လွင်၏ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (ဂ)ရပ်ကွက် ဥက္က(၁)လမ်းနှင့် ဥက္ကလာလမ်းမကြီးထောင့်ရှိ ကစားကွင်းအား ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ၊ ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ပါက မည်သည့်အချိန်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိရှိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးက ယာယီအားကစားကွင်းအပါအဝင် ယင်းဧရိယာ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဧရိယာတွင်လည်း ဥက္ကလာလမ်းမကြီးအတိုင်း အပြိုင်သွယ်တန်းထားသည့် လျှပ်စစ်ဝန်ကြီးဌာန၏ မဟာဓာတ်အားလိုင်း တည်ရှိ

ကြောင်း၊ ဖော်ပြပါမြေနေရာသည် မဟာဓာတ်အားလိုင်း အောက်တွင် တည်ရှိနေခြင်းကြောင့် အားကစားကွင်း အဖြစ် သတ်မှတ်ဖော်ဆောင်ပေးရန် အစီအစဉ်မရှိကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

### ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်

ယင်းနောက် အလုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း၏ အလုံမြို့နယ် ဆင်မင်းရပ်ကွက် ကွင်းကျောင်းကစားကွင်းနေရာ အား ခြံစည်းရိုးခတ်ခြင်း၊ အများပြည်သူအနားယူအပန်းဖြေရန်နှင့် ကလေးများကစားကွင်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး အတွက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ၊ အစီအစဉ် ရှိပါက မည်သည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်၊ အစီအစဉ်မရှိပါက မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ဖြစ်သည်ကို သိရှိလိုကြောင်း မေးမြန်းမှုအပေါ် ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးက လာမည့်နှစ်တွင် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များထည့်သွင်းဖြည့်စွက်ပြီး ဘတ်ဂျက်တင်ပြ တောင်းခံကာ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

### ပြန်လည်ဖြေကြား

ဆက်လက်၍ ဒဂုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဇေယျ၏ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ရင်းနှီးထည့်ဝင်ခဲ့သော အများပိုင်ဖော်တော်ယာဉ် ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် YBPC နှင့် YUPT တို့ရှိ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းအပါအဝင် ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ တန်ဖိုးလျော့စရိတ်အား ဖော်ပြရာတွင် ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ တန်ဖိုးလျော့စရိတ်နှုန်းမှာ ၁၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားရာ အဆိုပါ ရာခိုင်နှုန်းသည် မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ၊ မှန်ကန်မှုမရှိပါက အဆိုပါ ဖော်တော်ယာဉ်များအနေဖြင့် (ခ)နှစ်အချိန်ကာလကြာ မြင့်စွာသုံးစွဲနိုင်သော ခိုင်ခံ့မှု ရှိ မရှိ၊ မှန်ကန်မှုမရှိပါက ဖော်တော်ယာဉ်များအား မည်သည့်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တန်ဖိုးလျော့ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ထားသည်ကို သိရှိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဦးမြင့်သောင်းက ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ တန်ဖိုးလျော့စရိတ်နှုန်း ၁၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိနှင့်ပတ်သက်၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာ



ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန၊ ဝင်ငွေခွန် စည်းမျဉ်း ပုဒ်မ(၁၀)၊ ပုဒ်မ(၁၁)နှင့် ပုဒ်မ(၁၂)၊ ပုဒ်မ(၁၃) (ခ)တို့အရ ဝင်ငွေခွန် တွက်ချက်ရာတွင် ကုန်ကျသော စရိတ်နှင့် စည်းမျဉ်းများအရ ပြဋ္ဌာန်းသည့် တန်ဖိုးလျော့ငွေကို နုတ်ပေးရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားရှိကြောင်း၊ ဝင်ငွေခွန် စည်းမျဉ်း ၁၃၊ စည်းမျဉ်းခွဲ(က)နှင့် အမှတ်စဉ် ၆(က)(၁)အရ ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ မူရင်းတန်ဖိုးအပေါ် တန်ဖိုးလျော့နှုန်းကို ၁၂ ဒသမ ၅ ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသည့် အတွက် အဆိုပါရာခိုင်နှုန်းသည် မှန်ကန်မှုရှိကြောင်း၊ ဝင်ငွေခွန်စည်းမျဉ်း ၁၃၊ စည်းမျဉ်းခွဲ(ခ)အရ အငှားယာဉ် ကုန်တင်ကားများနှင့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ၏ မူရင်း တန်ဖိုးအပေါ် တန်ဖိုးလျော့ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် ယင်းကား၏ သက်တမ်းကို ဝါးရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ်ကာ ဆက်လက်ပြဋ္ဌာန်းထားရှိကြောင်း၊ ထို့အတွက် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ တန်ဖိုးလျော့နှုန်းကို ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

### ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်း

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမြင့်သောင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းနှင့် နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာ ငွေခွဲဝေသုံးစွဲရေးဥပဒေကြမ်းကို လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်း တင်ပြခြင်းနှင့် ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်းခြင်းတို့ကိုဆောင်ရွက် သည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရေချိုငါးလုပ်ငန်း ဥပဒေကိုပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ လေ့လာစိစစ်တွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်အစီရင်ခံစာကို ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သည့် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်သန္တာမိုးက လွှတ်တော်သို့ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။

သတင်း-ဇော်ကြီး  
ဓာတ်ပုံ-ဖေဇော်

# ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကျင်းပ ပြီးစီးခဲ့သော ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ် (၂၀၁၉ ခုနှစ်) ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲတွင် သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့အဖွဲ့ဝင်သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြရာ ဓမ္မာစရိယဖြေဆိုသူ သုံးကျိပ်ကျော် (ကျမ်းပြီး) ၁၀၁၇ ပါ၊ နှစ်ကျိပ်ကျော် ၉၀၇ ပါ၊ တစ်ကျိပ်ကျော် ၁၁၂၂ ပါ၊ ပါဠိဂုဏ်ထူးအောင် နှစ်ပါး၊ မြန်မာစာ ဂုဏ်ထူးအောင် ခုနစ်ပါး၊ စုစုပေါင်း ၃၀၅၄ ပါ အောင်မြင် တော်မူကြသည်။

စုစုပေါင်းဖြေဆိုသူ ၂၂၈၄၄ ပါး/ဦးအနက် အောင်မြင်သူ ၃၀၅၄ ပါး/ ဦးဖြစ်၍ ၁၃ ဒသမ ၃၇ ရာခိုင်နှုန်း အောင်မြင်ကြသည်။

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ် (၂၀၁၉ ခုနှစ်) ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်ကြ သော သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့အဖွဲ့ဝင် သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအနက် ဓမ္မာစရိယသုံးကျိပ်ကျော် အောင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် သီလရှင် ပထမရရှိ ခဲ့ကြသော အထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ ပထမ (အဂ္ဂမဟာကျော်)၊ ခုံအမှတ် (၂၀/၇၃၁) ဦးကာရုဏိကာ၊ ၈/၀၀၁၁၉၂၊ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်၊ ပြည်ကြီး တံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယ-ခုံအမှတ်(ကန/၁၀၄၅)၊ ဦးကောဝိဒ၊ ၉/၀၀၁၀၀၀၊ တပ်တွင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တတိယ-ခုံအမှတ်(၂၀/၇၃၀)၊ ဦးယသဗလ၊ ၉/၀၀၁၀၀ (၁)၀၀၁၃၇၉၊ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ သီလရှင် ပထမ - ခုံအမှတ်(ကန/၁၈၂၂)၊ မဒီပစာရီ၊ သမိဒ္ဓေါဒယ

သုခိတာရာမ၊ ဒေါ်ဉာဏစာရီ၊ မြန်အောင်ကျောင်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့ဖြစ်ကြသည်။

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်(၂၀၁၉)ခုနှစ်၊ ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို နေပြည်တော်/တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့ရုံးများတွင် လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်/တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် သာသနာရေး မှူးရုံးများတွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာစာဖြေဌာနများရှိ မြို့နယ်သံဃာ နာယကအဖွဲ့ရုံးများနှင့် မြို့နယ်သာသနာရေးမှူးရုံးများတွင်လည်းကောင်း ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ Website [www.mahana.org.mm](http://www.mahana.org.mm)၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန Website [www.mora.gov.mm](http://www.mora.gov.mm) နှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာန Website [www.dra.gov.mm](http://www.dra.gov.mm) တို့တွင်လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သာသနာရေး ဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်လှမျိုးနွယ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်လှမျိုးနွယ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာတရားရုံးဥက္ကဋ္ဌ၏ ဖိတ်ကြားချက် အရ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့၌ ဇွန် ၁၇ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အာရှဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာတရားရုံးများ နှင့် အဆင့်တူတရားရုံးများအဖွဲ့ (AACC)၏ ဒုတိယအကြိမ် မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ရန် ယမန်နေ့ ည ၁၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့်ထွက်ခွာရာ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်လှမျိုးနွယ်နှင့်အတူ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ ချိုမာဌေး လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



## မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းမှ

အုပ်စုခွဲရန် ဆီဒင်သတ်မှတ်ချက်များအရ Pot-1 တွင် အီရန်၊ ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဩစတြေးလျ၊ ကာတာ၊ ယူအေအီး၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ တရုတ်၊ Pot-2 တွင် အီရတ်၊ ဥဘက် ကစွတန်၊ ဆီးရီးယား၊ အိုမန်၊ လက်ဘနွန်၊ ကာဂျစ္စတန်၊ ဗီယက်နမ်၊ ဂျော်ဒန်၊ Pot-3 တွင် ပါလက်စတိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ဘာရိန်၊ ထိုင်း၊ တာဂျစ်ကစွတန်၊ မြောက်ကိုရီးယား၊ တရုတ် (တိုင်ပေ)၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ Pot-4 တွင် တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ မြန်မာ၊ ဟောင်ကောင်၊ ယီမင်၊ အာဖဂန်နစ္စတန်၊ မော်လ်ဒိုဗား၊ ကူဝိတ်၊ မလေးရှား၊ Pot-5 တွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ စင်ကာပူ၊ နီပေါ၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ ဂူအမ်၊ မကာအို (သို့) သီရိလင်္ကာအသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။

ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် အုပ်စုပထမနေရာရ ရှစ်သင်းနှင့် အကောင်းဆုံးအုပ်စုဒုတိယ နေရာရ လေးသင်းမှာ ၂၀၂၃ အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ပြီး ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယနေရာရလေးသင်း၊ တတိယ နေရာရ ရှစ်သင်းနှင့် အကောင်းဆုံးစတုတ္ထနေရာရ လေးသင်းမှာ အာရှဖလား တတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်စတုတ္ထနေရာရလေးသင်းနှင့် အောက်ဆုံးအသင်း များမှာ Play-off ပြန်လည်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် မွန်တီနီဂရိုးနိုင်ငံသား ရာဒူးလို့ဗစ်က ကိုင်တွယ်မည် ဖြစ်ပြီး ရာဒူးလို့ဗစ်သည် ဖြေလှယ်မှု မြန်မာအသင်းကို ကိုင်တွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရာဒူးလို့ဗစ်သည် မြန်မာအသင်းနည်းပြဘဝ ပထမဆုံးပွဲအဖြစ် ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် စင်ကာပူလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစစ်ပွဲ နှစ်ရိုး-တစ်ရိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ၂၀၁၉ အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ တွင် တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရခဲ့သော်လည်း ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ခြင်း မရှိပေ။ သတင်း-ရှင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

# Air KBZ က ဝယ်ယူထားသည့် လေယာဉ်သစ်တစ်စင်း ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇

Air KBZ Ltd က ဝယ်ယူထားသည့် ကိုးစင်းမြောက် ATR-72-600 (2019 Model) လေယာဉ်သစ် တစ်စင်းသည် ယနေ့ညနေပိုင်းက လေယာဉ်ထုတ်လုပ်ရာ ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိလာသည်။

Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းသည် ပြည်တွင်းခရီးစဉ် များစွာကို ပျံသန်းလျက်ရှိသလို မကြာမီ ပြည်ပခရီးစဉ်များ ပျံသန်းပြေးဆွဲရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းသည် ယခုရောက်ရှိလာသည့် ATR-72-600 လေယာဉ်သစ် တစ်စင်းအပါအဝင် ATR-72-600 ရှစ်စင်း၊ ATR-72-500 တစ်စင်း စုစုပေါင်း

လေယာဉ် ကိုးစင်းရှိသွားပြီဖြစ်ကာ ခရီးစဉ်များ တိုးချဲ့ ပျံသန်းပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထပ်မံဝယ်ယူထားသည့် ATR-72-600 လေယာဉ်သစ်တစ်စင်းမှာ ဇွန် ၂၂ ရက်တွင် ထပ်မံ ရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းလေကြောင်းခရီးစဉ်များ ကို ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဧပြီ ၂ ရက်မှစ၍ ပျံသန်းပြေးဆွဲလျက်ရှိသည်။ မကြာမီကာလတွင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများဖြစ်သော အိန္ဒိယနိုင်ငံ အင်ဇာမြို့နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၊ ဆူရတ် သန်နီ စသည်မြို့များသို့ တိုက်ရိုက်ပျံသန်းပြေးဆွဲရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သတင်း-စိုးသော်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



# ဆင်ထိုးသတ်ခံရ၍ သေဆုံးသူမိသားစုအတွက် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့က အကျိုးခံစားခွင့် ငွေကျပ် ၅၄ သိန်း ပေးအပ်

တောင်ကြီး ဇွန် ၁၇

လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံး သွားသူ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းတောင်ကြီး သစ်ထုတ်လုပ်ရေးဒေသမှ အာမခံ အလုပ်သမားတစ်ဦးအတွက် ကျန် ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံး ငွေရင်း ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက တောင်ကြီးမြို့ ပြည်နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံး၌ ကျင်းပ သည်။ သေဆုံးသူ အာမခံအလုပ်သမား ဦးဇော်မင်းထွေးမှာ ဧပြီ ၈ ရက်က ပင်လောင်းမြို့နယ် ထိန်ပင်အုပ်စု ရွာဆိုးကျေးရွာအနီး ဆင်စခန်းတွင် သစ်ပင်ပျိုးအိတ်များ ချနေစဉ် ဆင်စားကျက်မှ ဆင်တစ်ကောင်က ထိုးသတ်ခဲ့သဖြင့် သေဆုံးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေအရ ဦးဇော်မင်းထွေးသည် လုပ်ငန်းခွင် တွင် အလုပ်တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ကွယ်လွန်သွားခြင်းဖြစ်သည်အတွက် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့က ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ငွေကျပ် ၅၄ သိန်းကို မိသားစုထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်လူမှု ဖူလုံရေးရုံးမှ ပြည်နယ်တာဝန်ခံအရာရှိ ဒေါ်တင်တင်အောင်က လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တောင်ကြီးသစ်ထုတ်လုပ်ရေးဒေသ လက်ထောက်မန်နေဂျာ ဦးဝေလှိုင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။ သိတာဦး



# ထုံးကြီးစံပြကျေးရွာ အထက်တန်းကျောင်းသို့ ကိုရီးယားအထည်ချုပ်စက်ရုံမှ သင်ထောက်ကူပစ္စည်း လှူဒါန်း

ပဲခူး ဇွန် ၁၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် ထုံးကြီးစံပြကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းသို့ ပဲခူးမြို့နယ် အင်းတော်စက်မှုဇုန်တွင် တည်ရှိ သည့် MYANMAR WISE-

PACIFIC APPAREL BAGO ကိုရီးယားအထည်ချုပ်စက်ရုံမှ ကိုရီး ယားလူမျိုး စက်ရုံမန်နေဂျာ ဒါရိုက် တာနှင့်အဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၄ ရက်က HAPPY TOGETHER PAN-PACIFIC MWB SCHHOOL DONATION အစီအစဉ်အရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သင်ခန်းစာများ သင်ယူရာတွင် စာကြည့်တိုက်များမှ ကောင်းမွန် သော အထောက်အပံ့ကောင်းများ ရရှိစေရန်နှင့် စာကြည့်တိုက်များကို စနစ်တကျအသုံးပြုပြီး အထောက် အကူကောင်းများရရှိစေရန် ရည်ရွယ် ၍ ကျောင်းတွင်းစာကြည့်တိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ကျောင်းအတွက် အသုံးဝင်မည့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်း များဖြစ်သော 49" LED TV တစ်လုံး၊ သုတရသစာအုပ် လေးပါး၊ စာအုပ်ထည့်ရန် ဗီဒီယိုတစ်လုံး၊ မြန်မာငွေကျပ် ၂၅ သိန်းဖိုးခန့်အား ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သန်းလှ ထံ လှူပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။



ဆရာဝန်(ထုံးကြီး)

# သမ္မတ ရှီကျင့်ဗျင် မြောက်ကိုရီးယားသို့ သွားရောက်မည်

ပေကျင်း ဇွန် ၁၇

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ ရှီကျင့်ဗျင်သည် ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအကြား တင်းမာမှုများဖြစ်ပေါ်နေစဉ်အတွင်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ၏ မြောက်ကိုရီးယားခရီးစဉ် ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း အေအက်ဖီပီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဗျင်သည် မြောက်ကိုရီးယား ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျီအန်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဇွန် ၂၀ ရက်မှ ၂၁ ရက်အတွင်း မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့

သွားရောက်မည်ဟု တရုတ်အစိုးရ ရုပ်မြင်သံကြားသတင်း ဌာန စီစီတီဗွီတွင် သတင်းဖော်ပြသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် ဂျီ-၂၀ နိုင်ငံများမှ ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေး မကျင်းပမီ ရက်သတ္တပတ်အလိုတွင် တရုတ်သမ္မတ၏ မြောက်ကိုရီးယား ခရီးစဉ်ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ဂျီ-၂၀ နိုင်ငံများ၏ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ ရှီကျင့်ဗျင်တို့အကြား ကုန်သွယ်ရေး စစ်ပွဲဖြေရှင်းရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ် မည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ **အေအက်ဖီပီ**



# သူပုန်များက စိန်ပြောင်းများဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အလက်ပိုပြည်နယ်တွင် အရပ်သား ၁၀ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

အမတ်စကတ် ဇွန် ၁၇

ဆီးရီးယား သူပုန်အဖွဲ့များက စိန်ပြောင်းများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု အသစ်များပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အလက်ပိုပြည်နယ်အတွင်း၌ အရပ်သား ၁၀ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဆီးရီးယားအစိုးရသတင်းဌာန ဆာနားတွင် ဖော်ပြသည်။ ယင်းပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကို ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါသတင်း၌ ဖော်ပြသည်။

အလက်ပိုပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ကျေးလက်ဒေသရှိ ဂူဒေဟီမြို့အား

ပစ်မှတ်ထား၍ ဆီးရီးယားသူပုန် တပ်ဖွဲ့များက စိန်ပြောင်းများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆီးရီးယားအစိုးရဆာနားသတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့များက ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက အလက်ပိုပြည်နယ်အား ပြန်လည်သိမ်းယူခဲ့ပြီးနောက် ပြည်နယ်၏မြို့တော်တွင် သူပုန်များ၏ အမြောက်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု အားအန္တရာယ်မှ အကြီးအကျယ် လုံခြုံမှုရရှိစေလိုမိမည်ဟု ယုံကြည်ခဲ့ရသည်။ **ဆင်ဟွာ**

အလက်ပိုပြည်နယ်၏ အနောက်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်းဒေသများရှိ ကျေးလက်ဒေသများ၌ ဆီးရီးယားအစိုးရက သူပုန်အုပ်စုများ ခိုအောင်းနေထိုင်လျက်ရှိသည်။

ယင်းအစွန်းရောက်သူပုန်အုပ်စုများမှ အချို့သောအဖွဲ့များသည် အလက်ပိုမြို့တော်ရှိ အစိုးရအဆောက်အအုံများ တည်ရှိရာ နေရာနှင့် နယ်စွန့်နယ်ဖျား ဒေသများသို့ အမြောက်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ **ဆင်ဟွာ**

# စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်အတွက် မော်စကိုတွင် လူထုဆန္ဒပြ

မော်စကို ဇွန် ၁၇

ရုရှားနိုင်ငံ မြို့တော်မော်စကိုတွင် ဇွန် ၁၆ ရက်က စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်တောင်းဆိုသည့် ဆန္ဒပြပွဲတစ်ခု ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယင်းဆန္ဒပြပွဲ၌ လူပေါင်း ၁၆၀၀ ခန့် ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်း၌ ဖော်ပြသည်။

ရုရှားရဲတပ်ဖွဲ့က သတင်းထောက်တစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားခဲ့သည် မှူးယစ်ဆေးဝါးကိစ္စနှင့် ဆက်သွယ်သော စွဲချက်တစ်ခုအား ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီး ရက်သတ္တပတ် မပြည့်မီတွင် ယင်းသို့ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်အတွက် ပြည်သူများ၏ဆန္ဒပြပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ယင်းစာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်ဆန္ဒပြပွဲသည် မှူးယစ်ဆေးဝါးစွဲချက်ဖြင့် သတင်းထောက် အီပန်လူဂိုဏ်းအား ယခုလအစောပိုင်းက ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီးနောက် ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းစွဲချက်ဖမ်းဆီးမှု၏နောက်ကွယ်တွင် နိုင်ငံရေးအရ ပါဝင်နေသည်ဆိုပြီး ယင်းဆန္ဒပြပွဲများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်းထောက် လိုဂိုဏ်းသည် အင်တာနက် သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်တစ်ခုအတွက် လုပ်ကိုင်နေသူဖြစ်ပြီး မြို့တော်မော်စကိုအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များအကြား အကျင့်ပျက်ခြစားမှုများ၊ အဂတိလိုက်စားမှုများကို ဖော်ထုတ်ရေးသားနေသူဖြစ်သည်။

ယင်းဆန္ဒပြပွဲကို စီစဉ်ခဲ့သည့် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ယမန်နှစ်ကစပြီး သတင်းသမားအချို့ဖမ်းဆီးခံနေရသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆိုဗီယက်ယူနီယံပြိုကွဲခဲ့ပြီးကတည်းကစ၍ သတင်းသမား ၃၀၀ ကျော် သတ်ဖြတ်ခံရခြင်းကို မပြုလုပ်သင့်ဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။

သတင်းထောက် လိုဂိုဏ်းအား ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ပြီးနောက် အဆင့်မြင့် ရဲအရာရှိ နှစ်ဦးကို သမ္မတပူတင်က ရာထူးမှ ထုတ်ပယ်ခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

# အီရန်နိုင်ငံက ယူရေနီယံသန့်စင်မှုဆိုင်ရာကန့်သတ်ချက်ကို ချိုးဖောက်ဖွယ်ရှိဟု သတိပေးပြောကြား



တီဟီရန် ဇွန် ၁၇

အီရန်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီး နိုင်ငံများအကြား ချုပ်ဆိုထားသည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် နျူကလီးယားစာချုပ်မှ အမေရိကန် နုတ်ထွက်မှုကို လက်ဆတ်သည့် တုံ့ပြန်မှုအနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံက ယူရေနီယံသန့်စင်မှု အဆင့်ကို သိသိသာသာတိုးမြှင့် လုပ်ဆောင် သွားဖွယ်ရှိကြောင်း သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယူရေနီယံ သန့်စင်မှုအဆင့်ကို ဇူလိုင်လ သို့မဟုတ် ယင်းနောက်ပိုင်းလများ တွင် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန်အကျွံမြို့

စွမ်းအင်အဖွဲ့အစည်းက ဇွန် ၁၇ ရက် တွင် ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်း ပွဲတစ်ခုတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟော်မုဇ်ရေလက်ကြားအနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လောင်စာဆီတင် သင်္ဘောများ တိုက်ခိုက်ခံရမှု၌ အီရန် နိုင်ငံမှာ တာဝန်ရှိကြောင်း အမေရိကန် နိုင်ငံက ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် အီရန်နိုင်ငံ၏ ယူရေနီယံသန့်စင်မှု ဆိုင်ရာ သတိပေးပြောကြားချက် ထွက်ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အီရန် နိုင်ငံကမူ အဆိုပါလောင်စာဆီ သင်္ဘောများ တိုက်ခိုက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း သည့် စွပ်စွဲချက်ကို ငြင်းဆိုထား ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် နျူကလီးယား စာချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခြား သော အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားကို အကာအကွယ်ပေးမည် ဆိုပါက စာချုပ်ပါ ကန့်သတ်ချက်များကို အီရန်နိုင်ငံက အလေးထားလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အီရန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သံတမန် ရေးနည်းလမ်းအရ ဖြေရှင်းရန် တောင်းဆိုလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း လည်း အီရန်အကျွံမြို့စွမ်းအင် အဖွဲ့အစည်းက ထပ်လောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

# အီရတ်မြောက်ပိုင်း လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ ၁၆ ဦး သေဆုံး

ဘဂ္ဂဒတ် ဇွန် ၁၇

အီရတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း နိုင်းဗက်ပြည်နယ်တွင် အမေရိကန်ဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့က ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကြောင့် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ ၁၆ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း အီရတ်စစ်ဘက်က ပြောကြားသည်ကို ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်းဗက်စစ်ဆင်ရေးဌာနချုပ်မှလာသော စုံစမ်း ထောက်လှမ်းရေးဆိုင်ရာအစီရင်ခံစာများအရ အမေရိကန် ဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့က ပြည်နယ် မြို့တော် မိုဆူးလ်တောင်ပိုင်း ဝက်ဒီအယ်လ်-ဂစ်ဆက်ဘ်ဒေသရှိ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွတစ်ခုအား လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု တစ်ရပ်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ပူးတွဲစစ်ဆင်ရေးဌာနချုပ်၏ မီဒီယာရုံးမှ ထုတ်ပြန်သော အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြ ထားသည်။

အဆိုပါလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ ၁၆ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်းလည်း ယင်းဌာန ချုပ်မှ ထုတ်ပြန်သော အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းကာလအတွင်း အီရတ်လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့များက နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အကြမ်းဖက် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအား အမြစ်ပြတ်ချေမှုန်းခဲ့ပြီးနောက် အီရတ်နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေးအခြေအနေသည်လည်း သိသိသာသာ တိုးတက်လာခဲ့သည်။

သို့ရာတွင် လက်ကျန်အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများ သည် လုံခြုံရေးအတွက် ကွန်းခိုမှုများရှိလာခဲ့ကာ သဲကန္တာရဒေသများနှင့် ခရီးကြမ်းမသည့်ဒေသများသို့ ရောက်ရှိလာခြင်း သို့မဟုတ် မြို့ပြဒေသများသို့ ရောက်ရှိ လာခြင်းတို့ရှိခဲ့ပြီး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရပ်သား များအား မကြာခဏ ဆိုသလို ပြောက်ကျားတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်လာခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ **ဆင်ဟွာ**

# ထရန်၏ တောင်ကိုရီးယားခရီးစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ ဆက်သွယ်ဆွေးနွေး

ဆိုက် ၄၇

တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန် ထိပ်တန်းသံတမန် တို့သည် ယခုလကုန်ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်မည့် အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်၏ တောင်ကိုရီးယားခရီးစဉ်မတိုင်မီ တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကန်ကျုံဂျိ သည် ၎င်း၏ ရုရှားခရီးစဉ်အတွင်းမှာပင် ဒေါ်နယ်ထရန်၏ တောင်ကိုရီးယားခရီးစဉ် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် အခြေ အနေရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုနှင့် ယခုကဲ့သို့ တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် ဇွန် ၂၈ ရက်နှင့် ၂၉ ရက်တို့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ အိုဆာကာမြို့၌ ကျင်းပမည့် ဂျီ-၂၀ အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများ၏ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးပြီးနောက် တောင်ကိုရီး ယားနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့သို့ သွားရောက်လည်ပတ်ရန် စီစဉ် ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ကန်နှင့် ပွန်ပီယိုတို့သည် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ၁၅ မိနစ် ကြာ ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးစဉ် ထရန်၏ တောင်ကိုရီးယား



ခရီးစဉ်သည် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်၌ နျူကလီးယား လက်နက်ကင်းစင်ပျောက်ရေးနှင့် အခွန်ရည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးတစ်ခုရရှိရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရေး နည်းလမ်းများအတွက် အရေးပါသော အခွင့်အရေးတစ်ရပ် ဖြစ်ထွန်းစေလိမ့်မည်ဟူသော

မျှော်လင့်ချက်အပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်တို့သည် ကိုရီးယား ကျွန်းဆွယ် နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းစင်ပျောက်

ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ပိုင်းက ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ တရားရုံးရှိ၍ ဒုတိယအကြိမ် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသော်လည်း ယင်းဆွေးနွေးပွဲသည် အသီး အပွင့် တစ်စုံတစ်ခုမျှ မဖြစ်ထွန်းဘဲ ရပ်တန့်ခဲ့သည်။ မြောက်ကိုရီးယား နျူကလီးယားအရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြောက်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်အကြား ဆွေးနွေးပွဲ ရပ်တန့်ခဲ့ပြီးနောက် ထရန်အနေဖြင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ရန် စီစဉ်ထားဖွယ်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ကန်နှင့် ပွန်ပီယိုတို့သည် ကိုရီးယားကျွန်း ဆွယ်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန် သဘောတူခဲ့ကြသလို မကြာသေးမီ က အိုမန်ပင်လယ်ကွေ့၌ ဖြစ်ပွားသည့် ရေခဲတင်သင်္ဘော နှစ်စင်း တိုက်ခိုက်ခံရမှု အပါအဝင် အရေးအလယ်ပိုင်းဒေသရှိ အခြေအနေရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အမြင်ချင်း ဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။ တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး သည် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဆာဂျီလက်စဗော့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် တရားဝင်ခရီးစဉ်အဖြစ် ရုရှားနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ  
ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

## ဂျီတီမာလာရွေးကောက်ပွဲတွင် သမ္မတဟောင်းကတော် မဲရလဒ်အသာဖြင့် ဦးဆောင်

ဂျီတီမာလာစီးတီး ဇွန် ၁၇

ဂျီတီမာလာ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ တွင် သမ္မတဟောင်းကတော် ဆန်ဒရာတောရက်စ်က အခြား သမ္မတကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို မဲရလဒ်အသာဖြင့် ဦးဆောင်လျက်ရှိ သည်။

ယမန်နေ့ကပြုလုပ်သည့် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲများ၏ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းကို ရေတွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ တောရက်စ်က ၂၄ ရာခိုင်နှုန်းရရှိခဲ့ပြီး

အနီးကပ်ဆုံးပြိုင်ဘက် အလက်ဂျန် ဒရိုဂီရန်မတ်တေးက ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့ကြောင်း ဂျီတီမာလာ ရွေးကောက်ပွဲ တရားရုံးချုပ် (TSE) က ပြောကြားခဲ့သည်။ ကိုယ်စားလှယ် လောင်း ၁၉ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ဂျီတီမာလာ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ တွင် မဲရေတွက်မှုမှာ နှေးကွေးမှုရှိနေ ပြီး မည်သည့်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း မျှ မဲရလဒ် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ရရှိ မည်မဟုတ်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။

လူကြိုက်နည်းသော သမ္မတ ဂျင်မီရီရေလ၏ နေရာဆက်ခံရန် ကျင်းပသည့် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အများအပြား

ကို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့် ပိတ်ပင်ခဲ့မှု ကြောင့် ပုံမှန်မဟုတ်သော ရွေးကောက် ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်ကို တောရက်စ်၏ အနီးကပ်ဆုံးပြိုင်ဘက် ရေးရိုစွဲ VAMOS ပါတီမှ ဆရာဝန်တစ်ဦး ဖြစ်သူ အလက်ဂျန်ဒရိုဂီရန်မတ် တေးက ရှုတ်ချခဲ့သည်။ သမ္မတရွေး ကောက်ပွဲမှာ အဆင်ပြေချောမွေ့ခဲ့ ကြောင်း ဂျီတီမာလာရွေးကောက်ပွဲ တရားရုံးချုပ် (TSE) က ပြောသည်။ ဂျီတီမာလာနိုင်ငံ၌ မဲဆန္ဒပြုရန် သတ်မှတ်အရည်အချင်း ပြည့်မီသူ ရှစ်သန်းရှိပြီး ရွေးကောက်ပွဲအတွင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀၀၀၀ ခန့်ကို လုံခြုံရေး တာဝန်ပေးအပ်ကာ တပ်မတော်ကို အကျဉ်းထောင်များအပါအဝင် အရေး ပါသောနေရာများကို စောင့်ကြပ်ရန် ဖြန့်ကြက်ခဲ့သည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ တွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ် မည့်အပြင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု သို့ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ သွားရောက်နေမှုပိတ်ပင်ရန် အလုပ် အကိုင်များဖန်တီးမည်ဟု ရွေးကောက် ပွဲ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများအတွင်း တောရက်စ်က ကတိပြုခဲ့သည်။

ကိုးကား - အေအက်စ်ပီ  
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



## ဟွာဝေးကုမ္ပဏီက ပိုမိုကောင်းမွန်သော ကွန်ရက်များတည်ဆောက်ရန် ငါးနှစ်အတွင်း ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၁၀၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်

ရှင်းကျွန်း ဇွန် ၁၇ တရုတ်နည်းပညာကုမ္ပဏီကြီး ဟွာဝေးသည် ပိုမိုကောင်းမွန်သော၊ ယုံကြည် စိတ်ချရသော ကွန်ရက်အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ရန် လာမည့် ငါးနှစ်အတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၁၀၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဟု ဟွာဝေး ကုမ္ပဏီတည်ထောင်သူနှင့် အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ရန်ကျောင်းဖေက ပြောကြား သည်။

ဟွာဝေးကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲအချို့ရှိနေ သော်လည်း သုတေသနအသုံးစရိတ် လျှော့ချမည်အစီအစဉ် မရှိခဲ့ကြောင်း ရန်ကျောင်းဖေက ပြောကြားခဲ့ပြီး အနာဂတ်ကာလတွင် သဘောတရားရေးရာ သိပ္ပံကဏ္ဍအတွက် ငွေကြေးထည့်ဝင်ထောက်ပံ့မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်သွားရန် ကတိပြုခဲ့သည်။

၎င်းက အဆိုပါမှတ်ချက်စကားကို အမေရိကန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ၊ စာရေး ဆရာနှင့် စီးပွားရေးပညာ ရှင်ဂျော့ဂီလ်ဒါ၊ မက်ဆာချူးဆက်နည်းပညာ တက္ကသိုလ်၏ Media Lab ပူးတွဲတည်ထောင်သူ အမေရိကန် ဗီသုကာ ပညာရှင် နီကိုလတ်စီဂရိုပွန်တေးတို့နှင့် ရှင်းကျန်းမြို့တော်ရှိ ဟွာဝေးကုမ္ပဏီ ရုံးချုပ်၌ ကျင်းပသော ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုတွင် ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ  
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

## ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသအတွက် ငွေကြေးအကူအညီသစ် ကာတာပံ့ပိုး

ဂါဇာ(ပါလက်စတိုင်း) ဇွန် ၁၇

ကာတာနိုင်ငံသည် ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသရှိ ငွေကြေးလိုအပ်နေသည့် ပါလက် စတိုင်းပြည်သူများအတွက် အကူအညီသစ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀ သန်းကျော်ကို ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကာတာအရာရှိ တစ်ဦးက ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ငွေကြေးကို ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသဆိုင်ရာ ကာတာသံအမတ် ကြီးက ဟားမားစံထိန်းချုပ်ထားသော နယ်မြေအတွင်းသို့ ဇွန် ၁၆ ရက် ညနေ ပိုင်းက ယူဆောင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁၇ ရက်နှင့် ၁၈ ရက်တို့တွင် ငွေကြေး လိုအပ်နေသည့် ပါလက်စတိုင်းပြည်သူများသို့ ဖြန့်ဝေပေးမည်ဟု မျှော်လင့်ရ ကြောင်း အမည်မဖော်လိုသူ အရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသရှိ ပြည်သူ ၁၀၀၀၀၀ ကျော်သည် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀၀ စီ လက်ခံရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ထို့အပြင် ကာတာအစိုးရသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ သန်းကိုလည်း ဂါဇာ ကမ်းမြောင်ဒေသရှိ အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ရေးအတွက်

နောက်ထပ်ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသရှိ ဟားမားစံအုပ်စု၏ ရှားရှားပါးပါး မဟာမိတ် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည့် ကာတာနိုင်ငံသည် ယမန်နှစ် နိုဝင်ဘာလကတည်းက ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသအတွက် လစဉ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းနှင့်ချီ ပံ့ပိုး ပေးလျက်ရှိသည်။

ဟားမားစံနှင့် အစွဲရေးသည် ၂၀၀၈ ခုနှစ်ကတည်းက သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် စစ်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယခုနှစ် မေလအစောပိုင်းတွင်လည်း ဟားမားစံနှင့် ၎င်း၏ မဟာမိတ်များက အစွဲရေးအား ခုံးကျည်များဖြင့် ရာနှင့်ချီ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့မှု ကြောင့် နှစ်ဖက်အကြား စစ်ပွဲဖြစ်လုနီး အနေအထားသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသရှိ ပါလက်စတိုင်းပြည်သူ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် နိုင်ငံတကာအကူအညီများအပေါ် မှီခိုအားထားနေကြကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ကိုးကား - အေအက်စ်ပီ  
ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

### အာဆီယံစုဆယ်ပြိုင်ပွဲမှ

မီလာကာယူနိုက်တက် (မလေးရှား)၊ Down Town (ကမ္ဘောဒီးယား) တို့နှင့် ကျရောက်နေကာ အုပ်စု (က) တွင် ချောင်ဘူရီ (ထိုင်း)၊ ဆန်စီနက်စ် (ဗီယက် နမ်)၊ ဘလက်စတီးလ် (အင်ဒိုနီးရှား) တို့ပါဝင်နေသည်။

MIU အသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရယူနိုင်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီး ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည်။ MIU အသင်း သည် ခြေစမ်းပွဲတွင် ထိုင်းကလပ် ဗန်ကောက် BTS အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဟောင်ယန်တာခမ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ MIU အသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးသန်းဝဏ္ဏအောင်က ကိုင်တွယ်နေပြီး လက်ရွေးစင် အဆင့်ရှိ ကစားသမားအများစုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ MIU အသင်း သည် ယခုပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ယှဉ်ပြိုင်သည့် 2019 MFF Open Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆု ရရှိခဲ့သည်။

ရှင်းထက်ဇော်

# မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

မူးယစ်ဆေးဝါး(၄၂)ရက်ကုန်(အနောက်)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၆ ရက် ည ၈ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၅)ရပ်ကွက် ရန်အေးလမ်းတွင်တွေ့ရှိသူ သောင်းထိုက်ဝင်း (ခ)နောင်နောင် အားစစ်ဆေးရှာဖွေရာ ၎င်းထံမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၃၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ ကွင်းဆက်အရ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ဝေဠုဝန်(တောင်) ရပ်ကွက် ဝေဠုဝန်လမ်း အမှတ်(၇၀)ရှိ မထားနဒီမြတ် (ခ)မော်နင်း၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၅၈၀ ကိုလည်းကောင်း။

အလားတူ ဇွန် ၁၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် တပ်မတော်မှ တာချီလိတ်မြို့နယ် လွယ်တော်ခမ်းကျေးရွာ အုပ်စု ရေပူစမ်းကျေးရွာအနီးရှိ လျှိုအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၆ ဒဿမ ၉ သိန်း၊ ကစင်း ၁၀၅၀ ကီလိုဂရမ်၊ ဘိန်းဖြူ ၁ ဒဿမ ၄ ကီလို၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား အကြေမှုန့် ၁၉၆ ဒဿမ ၃ ကီလိုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို

လည်းကောင်း၊ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါ လျှိုအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေး ၄၀၈၃ ပြား၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား အကြေမှုန့် ၁၀၀၀ ဂရမ်၊ ပလတ်စတစ် ကပ်ခွာအိတ်ငယ်များ ထည့်ထားသည့် ဆာလာအိတ် ၁၈ အိတ်တို့ကို လည်းကောင်း။

ထို့အတူ ဇွန် ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် တပ်မတော်မှ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မယ်ကြာတံကျေးရွာရှိ ဒေါ်မိရဲ့၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားအကြေမှုန့် ၃ ဒဿမ ၃၆ ကီလို ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် တစ်ရွာတည်းနေ ကျာက၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၂၀၊ ဘိန်းဖြူ ၁၉၂၀ ဂရမ်၊ ကစင်း ၁၈ ကီလို၊ ဝမ်းချက်စတာ သေနတ်တစ်လက်နှင့် လေသေနတ်တစ်လက်တို့ကို လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်၍ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် ပူနားကို ဖတ္တမိန်းသွားကားလမ်းရှိ သင်္ချိုင်းအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မိုင်းတွမ်းတောင်ပေါ် ကျေးရွာအုပ်စု ပူနားကိုကျေးရွာအထွက်ရှိ အမှိုက်ပုံ အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀၊ ကတ်တစ်မင်း



တာချီလိတ်မြို့နယ် လွယ်တော်ခမ်းကျေးရွာအုပ်စု ရေပူစမ်းကျေးရွာအနီးရှိ လျှိုအတွင်းမှ ဇွန် ၁၆ ရက်က သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ငါးကီလို၊ ၉ မမ ပစ္စုတိတစ်လက်နှင့် ၎င်းကျည်အိမ်တစ်ခု တို့ကိုလည်းကောင်း၊ မိုင်းတွမ်းတောင်ပေါ်ကျေးရွာအုပ်စု အားဆော်ပေါ်မိုးကျေးရွာမြောက်ဘက် မြေကြီးအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၆၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မယ်ကြာတံကျေးရွာရှိ မော့ရှည်၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဂက်စ်အိုး အလုံး

၂၀၊ ဆေးပြားမွှေစက်တစ်လုံး၊ အအေးပေးစက် နှစ်လုံး၊ မီးစက်အသေးနှစ်လုံးနှင့် ညှစ်စက်တစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

# ပဲခူးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့အတွင်း တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပိန်းဇလုပ်မြို့ ကျွန်းကုန်း Toll Plaza အနီး ၁၂ ဘီးယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်း/အခြားတံခါးချပ်များနှင့် ပရိဘောဂပစ္စည်းမျိုးစုံ ၂၇၃ မျိုး (၂ ဒဿမ ၉၈၂၈ တန်)ကို ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူ နှစ်ဦးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။



ကလေးဝမြို့နယ် ရွှေကျင်ကြီးပိုင်း ကျေးရွာအရေဘက် ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်း တရားမဝင် ကညင် ၂၈ လုံး (၆ ဒဿမ ၃၄၈၈ တန်)ကို လည်းကောင်း၊ မော်လိုက်ခရိုင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ် အင်းတပေါင်း ကျေးရွာအရေဘက် ချင်းတွင်းမြစ်ဘေးမှ တရားမဝင် အင်ဒိုသားဆိုင်ခုံ ၂၂၅ ချောင်း (၉ ဒဿမ ၀၇၂၈ တန်) တို့ကို လည်းကောင်း၊ ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ဆက်စပ်သော

သတင်းစဉ်

# အိပ်ရာထဲ ဆေးလိပ်သောက်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၊ တစ်ဦးသေဆုံး

ဝက်လက် ဇွန် ၁၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက် ရွှေအိုးတွင်းရပ်တွင် ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲက အိပ်ရာထဲဆေးလိပ်သောက်ရာမှ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွား၍ တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဦးဖိုးဆန်းသည် အိပ်ရာထဲတွင် ဆေးလိပ်သောက်ရာမှ ထန်းရွက်မိုး ထန်းရွက်ကာ မြေစိုက်တံအိမ်အိမ်အိမ်သို့ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး ဦးဖိုးဆန်းမှာ မီးလောင်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝက်လက်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဝက်လက်မြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။

မိုးသောက် (ရွှေဘို)

# တရားမဝင်ကုန်စည်များတားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ်ပိုကုန် ၄၁၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၂၄၆ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပိုကုန် ၄၁၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၄၉ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုတစ်ခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် သုည ဒဿမ ၃၂ သန်း တန်ဖိုးရှိ သကြား (10 Pkgs)ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ် ယောမင်းကြီးရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေး များစွာ ဇွန် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒဂုံမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းမှ ယာယီရဲမှူး မိုးကျော်ကျော် မှုခင်းများလျော့နည်းပပျောက်ရေး ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ အား အသိပညာပေးဟောပြောစဉ်။

ကိုရို

# ပိုင်းမော်၌ တည်းခိုခန်းအတွင်း အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးမှုဖြစ်

ပိုင်းမော် ဇွန် ၁၇

ကချင်ပြည်နယ် ပိုင်းမော်မြို့၌ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက်က တည်းခိုခန်းအတွင်း အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပိုင်းမော်မြို့နယ် ရဲစခန်းမှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက ပိုင်းမော်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် အမျိုးသားတစ်ဦး ရုပ်အလောင်း ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းအရ ပိုင်းမော်မြို့မရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်းမှ ဒုတိယရဲအုပ်အောင်မြင်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရာ သေဆုံးသူမှာ မိုးမောက်မြို့ကြေးနန်းရပ်ကွက်နေ နေလင်းထွန်း ဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁၆ ရက်နံနက် ၇ နာရီခွဲက တည်းခိုခန်းအတွင်း ခုတ်ခတ်ချင်း ကပ်လျက် အိပ်သူက နေလင်းထွန်းအား လှုပ်နှိုးရာ အသားများအေးစက်ပြီး သေဆုံးနေကြောင်းနှင့် အခန်းတွင်း၌ အဲကွန်းနှင့်ပန်ကာမှာ ဖွင့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

# လမ်းလျှောက်လာသူအား စစ်ဆေးရာမှ ဆိုင်ကယ်သော့တုများနှင့်အတူ ဖမ်းမိ

ပေါင် ဇွန် ၁၇

သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့တွင် ဇွန် ၁၇ ရက်က လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်နေစဉ် Cutter တစ်လက်ပါ ဆိုင်ကယ်သော့များနှင့်အတူ အမျိုးသားတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့ကြောင်း ပေါင်မြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ပေါင်မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးထွန်းဇော်ဦး၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်စောတာဖနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇွန် ၁၇ နံနက် ၅ နာရီခန့်က ပေါင်မြို့ ကုန်စီးရပ်ကွက် သထုံ-မော်လမြိုင် အဝေးပြေးကားလမ်းမကြီးနှင့် သမိန်ဝရမ်းလမ်းထောင့်

# ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်းတွင် ဆိုင်ကယ်တိမ်းမှောက်၊ မောင်းသူသေဆုံး

ပေါင် ဇွန် ၁၇

သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့နယ် အင်းပြောင်ကျေးရွာ ကွာလီအကွေ့ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်းပေါ်တွင် ဇွန် ၁၆ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က အမျိုးသားတစ်ဦး မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ တိမ်းမှောက်သွားရာ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပေါင်မြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။

သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့နယ် အင်းပြောင်ကျေးရွာ ကွာလီအကွေ့ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်းတွင် ပေါင်မြို့မှ

ကိုဟိန်း(ပေါင်)



# အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

### ယမန်နေမ အဆက်

ငွေတောင်းခံလွှာ၊ ငွေရပြေစာ၊ ခြိစားမှတ်စုနှင့် ခြိရှင်မှတ်စုများကို မမှန်မကန်ဖော်ပြခြင်း

၆၆။ (က) မည်သူမဆို အောက်ပါကျူးလွန်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ပါက ကျပ်နှစ်သိန်းငါးသောင်းထက် မပိုသော ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးဆောင်ရမည်-

- (၁) မမှန်ကန်သော သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် မသက်ဆိုင်သည့် အခွန်ထမ်း မှတ်ပုံတင်အမှတ်ကို အသုံးပြုခြင်း၊
- (၂) မမှန်ကန်သော ငွေတောင်းခံလွှာ သို့မဟုတ် အရောင်း ပြေစာ ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (၃) မမှန်ကန်သော ခြိစားမှတ်စု သို့မဟုတ် ခြိရှင်မှတ်စု ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (၄) ငွေတောင်းခံလွှာ၊ ငွေရပြေစာ၊ ခြိစားမှတ်စု သို့မဟုတ် ခြိရှင်မှတ်စုများကို အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်နှင့်အညီ မဟုတ်ဘဲ ပေးအပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပေးအပ်ရန် ပျက်ကွက် ခြင်း။

(ခ) အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်နှင့်အကျုံးဝင်သည့် ကုန်စည်ထုတ်လုပ်သူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သူ သို့မဟုတ် ကုန်စည် တင်သွင်းသူ သို့မဟုတ် ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်သူသည် ကုန် စည်ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရယူသူ၏ သတင်းအချက် အလက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တတ်နိုင်သမျှ ဂရုတစိုက်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး အဆိုပါ သတင်းအချက်အလက်များသည် မှန်ကန်သည်ဟု လုံလောက်သော အကြောင်းအရင်းများအရ ယုံကြည်ခဲ့ပါလျှင် ယင်းကုန်စည် ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရယူသူ၏ ငွေ တောင်းခံလွှာ၊ ငွေရပြေစာ၊ ခြိစားမှတ်စု သို့မဟုတ် ခြိရှင်မှတ်စု များတွင် ဖော်ပြထားသည့် ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု ရယူသူနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် မှတ်ပုံတင်ထားမှုအခြေအနေ သို့မဟုတ် အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ် အပါအဝင် သတင်း အချက်အလက်မှားယွင်းမှု သို့မဟုတ် မပြည့်စုံမှု တစ်စုံတစ်ရာ ကြောင့် ယင်းကုန်စည် ထုတ်လုပ်သူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု ဆောင်ရွက်သူ သို့မဟုတ် ကုန်စည်တင်သွင်းသူ သို့မဟုတ် ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်သူသည် ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၃) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲငယ် (၄) အရ ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးဆောင်ရန် တာဝန်မရှိစေရ။

(ဂ) အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်နှင့်အကျုံးဝင်သည့် ကုန်စည်ထုတ်လုပ်သူ၊ ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သူ သို့မဟုတ် ကုန်စည်တင်သွင်းသူ သို့မဟုတ် ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်သူ တစ်ဦးဦးသည် ထိုက်သင့် အားလျော်စွာ ဂရုတစိုက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ငွေတောင်းခံလွှာ၊ ငွေရပြေစာ၊ ခြိစားမှတ်စု သို့မဟုတ် ခြိရှင်မှတ်စုများ ထုတ်ပေး ရန် လိုအပ်သည့် ကုန်စည်ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရ ယူသူသည် မှတ်ပုံတင်ထားမှု သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်း မရှိသူဟု လုံလောက်သော အကြောင်းအရင်းများအရ ယုံကြည် ခဲ့ပါလျှင် ယင်းကုန်စည် ထုတ်လုပ်သူ၊ ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သူ သို့မဟုတ် ကုန်စည်တင်သွင်းသူ သို့မဟုတ် ကုန်သွယ်မှုဆောင် ရွက်သူသည် ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၄) အရ ဒဏ်ကြေးငွေ ပေးဆောင်ရန် တာဝန်မရှိစေရ။

### ကြေညာလွှာနောက်ကျတင်သွင်းခြင်း

၆၇။ (က) မည်သူမဆို အခွန်ကြေညာလွှာ သို့မဟုတ် အခြားကြေညာလွှာ တစ်ရပ်ရပ်ကို တင်သွင်းရန် သတ်မှတ်ထားသည့် နေ့ရက်တွင် သို့မဟုတ် ယင်းနေ့ရက်မတိုင်မီ တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်ပါက အောက်ပါဒဏ်ကြေးငွေနှစ်ရပ်အနက်မှ များရာဒဏ်ကြေးငွေကို ပေးဆောင်ရမည်-

- (၁) ပေးဆောင်ရမည့်အခွန်ပမာဏ၏ ၅ ရာခိုင်နှုန်းအပြင် တင်သွင်းရန် သတ်မှတ်ထားသည့်နေ့ရက်မှ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်က စည်းကြပ်မှုပြုလုပ်သည့် အချိန်ကာလ အထိ ကြေညာလွှာတင်သွင်းရန် ဆက်လက်ပျက်ကွက် နေသည့် တစ်လချင်းစီအတွက် သို့မဟုတ် တစ်လ၏ အစိတ်အပိုင်းအတွက် ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်ပမာဏ ၏ ၁ ရာခိုင်နှုန်း၊
- (၂) ငွေကျပ်တစ်သိန်း။
- (ခ) ဤပုဒ်မပါ ရည်ရွယ်ချက်များအလို့ငှာ ပေးဆောင်ရမည့် အခွန် ပမာဏဟု ဆိုရာတွင် အရစ်ကျပေးဆောင်ရသည့် အခွန် များလည်း ပါဝင်သည်။

### ပေါ်ဆူဖြင့် သို့မဟုတ် မရှိမမြေငှာရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အခွန်လျော့နည်းပေးဆောင်ခြင်း

၆၈။ အခွန်ထမ်းတစ်ဦး၏ အခွန်ကြေညာလွှာတွင် မမှန်ကန်သော ဖော်ပြချက်တစ်ခု သို့မဟုတ် ချွန်လှုပ်ထားခဲ့သော အကြောင်းအချက် တစ်ခုခုအရ အခွန်ကို လျော့နည်းပေးဆောင်ခဲ့ပြီး သို့မဟုတ် လျော့နည်း

ပေးဆောင်ခဲ့ဖွယ်ရှိပြီး ယင်းဖော်ပြချက် သို့မဟုတ် ချွန်လှုပ်ထားချက်သည် အခွန်ထမ်းက ကြိုတင်ကြံရွယ်ချက်ဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် လျစ်လျူရှု ခြင်းဖြစ်လျှင် အခွန်ထမ်းသည် အောက်ပါဒဏ်ကြေးငွေတစ်ရပ်ရပ်ကို ပေးဆောင်ရမည်-

- (က) ပုဒ်မခွဲ (ခ) နှင့် အကျုံးမဝင်ပါက လျော့နည်းပေးဆောင်သည့် အခွန်ပမာဏ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း၊
- (ခ) လျော့နည်းပေးဆောင်သည့် အခွန်ပမာဏသည် ကျပ်သိန်း တစ်ထောင်ထက် ကျော်လွန်လျှင် သို့မဟုတ် ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် ကျော်လွန်လျှင် လျော့နည်းပေး ဆောင်သည့် အခွန်ပမာဏ၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း။

### မှားယွင်းသော သို့မဟုတ် လမ်းလွဲစေနိုင်သော ဖော်ပြချက်များ

၆၉။ (က) ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် မှားယွင်းသော သို့မဟုတ် လမ်းလွဲစေနိုင် သောဖော်ပြချက်ကို အခွန်ဝန်ထမ်းထံ တင်ပြသဖြင့် ယင်းသတင်း အချက်အလက်အပေါ် မှန်ကန်သည်ဟု ယူဆ၍ စည်းကြပ်မှုပြု ရာတွင် အမှန်ပေးဆောင်ရန်တာဝန်ရှိသော အခွန်အောက် လျော့နည်းပေးဆောင်ခွင့်ရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ အမှန်ပြန်အမ်းရမည့် ငွေထက် ပိုမိုပြန်အမ်းခဲ့ဖွယ်ရှိလျှင်ဖြစ်စေ ဒဏ်ကြေးငွေကျပ် တစ်သိန်းငါးသောင်းအပြင် အောက်ပါဒဏ်ကြေး ငွေတစ်ရပ်ရပ်ကို အနက် များရာဒဏ်ကြေးငွေကို ပေးဆောင်ရမည်-

- (၁) အမှန်ကျသင့်သည့်အခွန်နှင့် လျော့နည်းစည်းကြပ်ခဲ့ နိုင်ဖွယ်ရှိသည့် အခွန်တို့၏ ခြားနားသည့် ပမာဏ၊
- (၂) အမှန်ပြန်အမ်းရမည့်ငွေကြေးနှင့် ပိုမိုပြန်အမ်းခဲ့နိုင်ဖွယ်ရှိ သည့် ငွေကြေးတို့၏ ခြားနားသည့်ပမာဏ။

(ခ) ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် ၎င်းတင်ပြသည့် ဖော်ပြချက်ပါ အဓိက အကြောင်းအချက်သည် မှားယွင်းကြောင်း သို့မဟုတ် လမ်းလွဲ စေနိုင်ကြောင်းမသိရှိခဲ့လျှင်ဖြစ်စေ၊ သိရှိနိုင်မည်ဟု ယူဆရန် လုံလောက်သောအကြောင်းအရင်း မရှိခဲ့လျှင်ဖြစ်စေ ထိုပုဂ္ဂိုလ်အား ဤပုဒ်မအရ မည်သည့်ဒဏ်ကြေးငွေကိုမျှ ချမှတ်ခြင်းမပြုရ။

**ရှင်းလင်းချက်(၁)။** ဤပုဒ်မအရ အခွန်ဝန်ထမ်းတစ်ဦးထံသို့တင်ပြ သည့်ဖော်ပြချက်ဟုဆိုရာတွင် ပုဒ်မ ၆၈ နှင့် အကျုံးဝင်သည့်ဖော်ပြချက်တစ်စုံတစ်ရာမှအပ ဤဥပဒေအရ ယင်းအခွန်ဝန်ထမ်း၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးထံသို့ နှုတ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ စာဖြင့်သော် လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်သော်လည်းကောင်း တင်ပြသော အောက်ပါဖော်ပြချက်တစ်ရပ်ရပ်လည်း ပါဝင်သည်-

- (က) ဤဥပဒေအရ ရေးသားသည့်၊ ပြုစုသည့်၊ တင်သွင်းသည့်၊ တင်ပြသည့် သို့မဟုတ် ပေးအပ်သည့် လျှောက်လွှာ၊ သက်သေခံ လက်မှတ်၊ ကြေညာချက်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ကြေညာလွှာ၊ ကန်ကွက်လွှာ သို့မဟုတ် အခြားစာတမ်းအမှတ်အသားများ၊
- (ခ) ဤဥပဒေအရ တင်သွင်းရန်လိုအပ်သော သတင်းအချက် အလက် တစ်စုံတစ်ရာ၊
- (ဂ) အခွန်ဝန်ထမ်းအား ဤဥပဒေအရမဟုတ်ဘဲ တင်သွင်းသော စာတမ်းအမှတ်အသား၊
- (ဃ) အခွန်ဝန်ထမ်းက ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအား မေးမြန်းသော မေးခွန်း၏ အဖြေ၊
- (င) အခွန်ဝန်ထမ်းထံသို့ ပေးအပ်မည်ဟု သိရှိလျက် သို့မဟုတ် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ မျှော်လင့်လျက် အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးထံ သို့ ပေးအပ်သည့် ဖော်ပြချက်။

**ရှင်းလင်းချက်(၂)။** ဤပုဒ်မပါ လမ်းလွဲစေနိုင်သော အဓိကအကြောင်း အချက်တစ်ခုပါဝင်သည့် ဖော်ပြချက်ဆိုရာတွင် ကိစ္စရပ်တစ်ခု သို့မဟုတ် အရာတစ်ခုကို ယင်းဖော်ပြချက်မှ ချွန်လှုပ် ထားခြင်းကြောင့် ယင်းသို့လမ်းလွဲမှုဖြစ်စေသည့် ဖော်ပြချက်လည်း ပါဝင်သည်။

### စာတမ်းအမှတ်အသားများကို ထိန်းသိမ်းရန်ပျက်ကွက်ခြင်း

၇၀။ (က) မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရသော်လည်းကောင်း၊ အခွန်ဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရသော်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့် စာတမ်း အမှတ်အသားများ ထိန်းသိမ်းရန်ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်မှု ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသည့် ရက်တစ်ရက်ချင်းစီအတွက်ဖြစ်စေ၊ ရက်တစ်ရက်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအတွက်ဖြစ်စေ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ဒဏ်ကြေးငွေကို ပေးဆောင်ရမည်။

- (ခ) ဒဏ်ကြေးငွေသည် -
  - (၁) ကျပ်ငါးသိန်းထက် မပိုသည့် အခွန်ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသူဖြစ်ပါက ပျက်ကွက်မှု ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေ သည့် ရက်တစ်ရက်စီအတွက် တစ်ရက်လျှင် ကျပ် ငါးထောင်ဖြစ်သည်။

(၂) ကျပ်သိန်း ၅၀ ထက် မပိုသည့် အခွန်ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသူဖြစ်ပါက ပျက်ကွက်မှုဆက်လက်ဖြစ်ပွား နေသည့် ရက်တစ်ရက်စီအတွက် တစ်ရက်လျှင် ကျပ် ငါးသောင်းဖြစ်သည်။

- (၃) ကျပ်သိန်း ၅၀ ထက် ကျော်လွန်သည့်အခွန်ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသူဖြစ်ပါက ပျက်ကွက်မှုဆက်လက်ဖြစ်ပွား နေသည့် ရက်တစ်ရက်စီအတွက် တစ်ရက်လျှင် ကျပ်တစ်သိန်းဖြစ်သည်။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) တွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သည် အခွန်ထမ်းအား ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာရန်ပျက်ကွက်ကြောင်း အကြောင်းကြားသည့်နေ့မှ အများဆုံးရက်ပေါင်း ၃၀ အထိ ကာလအတွက် ဒဏ်ကြေးငွေ ချမှတ်ခြင်းမှ သက်သာခွင့်ပြုနိုင်သည်။

### တတိယပုဂ္ဂိုလ်အကြောင်းကြားစာကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ခြင်း

၇၁။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀ အရ ထုတ်ပြန်သည့် အကြောင်းကြားစာကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ပါက တတိယပုဂ္ဂိုလ်ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်ပမာဏနှင့် ယင်းအကြောင်းကြားစာတွင် ဖော်ပြထားသည့် သတ်မှတ် ရက်တွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံသို့ ပေးဆောင်ပြီးဖြစ်သည့် အခွန်ပမာဏ တို့အကြား ခြားနားချက်၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်။

### ရုံးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ထိုက်သင့်သည့်နေရာ၊ အသုံးအဆောင်နှင့် အကူအညီများပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်း

၇၂။ မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ် အရလည်းကောင်း အခွန်ဝန်ထမ်းကို ရုံးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ထိုက်သင့် သည့်နေရာ၊ အသုံးအဆောင်နှင့် အကူအညီများပေးရန် ပျက်ကွက်ပါက ကျပ်ငါးသိန်းထက်မပိုသော ဒဏ်ကြေးငွေကို ပေးဆောင်ရမည်။

### သတင်းအချက်အလက်ပေးပို့ရန် အကြောင်းကြားစာကို လိုက်နာဆောင် ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း

၇၃။ မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရဖြစ်စေ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က သင့်လျော်စွာ တောင်းခံသည့် သတင်းအချက် အလက်ကို သတ်မှတ်အချိန်အတွင်း ပေးအပ်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ကျပ် ငါးသိန်းထက် မပိုသော ဒဏ်ကြေးငွေကို ပေးဆောင်ရမည်။

### နောက်ကျပေးဆောင်ခြင်း

၇၄။ (က) မည်သူမဆို စည်းကြပ်မှု သို့မဟုတ် ပြန်လည်စည်းကြပ်မှုပြု သည့်နေ့မှ ၁၄ ရက်အတွင်း သို့မဟုတ် စည်းကြပ်မှုအကြောင်း ကြားစာပါ သတ်မှတ်ရက်တွင် ပေးဆောင်ရန်ရှိသည့် အခွန် အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကိုဖြစ်စေ ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ပေးဆောင်ခြင်းမရှိသေးသည့် အခွန်၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသည့် ပမာဏကို နောက်ကျပေးဆောင်ခြင်း အတွက် ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်။

(ခ) မည်သူမဆို အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်နှင့်အညီ အရစ်ကျပေး ဆောင်ရမည့် အခွန်အားလုံးကို ဖြစ်စေ၊ ယင်း၏အစိတ်အပိုင်း ကိုဖြစ်စေ အဆိုပါအရစ်အတွက် ပေးဆောင်ရန် သတ်မှတ် ရက်အတွင်း ပေးဆောင်ရန်ပျက်ကွက်ပါက ပေးဆောင်ခြင်း မရှိသေးသည့် အခွန်၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်ညီမျှသည့် ပမာဏကို နောက်ကျပေးဆောင်ခြင်းအတွက် ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင် ရမည်။

(ဂ) မည်သူမဆို လုံလောက်သောအကြောင်းမရှိဘဲ ဤဥပဒေ သက်ရောက်သည့် အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ပင်ရင်းနှုတ်ယူ ပေးသွင်းသည့်အခွန်ကို နုတ်ယူပေးသွင်းရန် သတ်မှတ်ခံထားရ သူတစ်ဦးသည် အခွန်ကို နုတ်ယူပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင် ထိုအခွန်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပျက်ကွက်သူအဖြစ် မှတ်ယူခြင်းခံရမည် ဖြစ်ပြီး နုတ်ယူခြင်းမရှိသည့် အခွန်အား ပေးဆောင်ရန် တာဝန် ရှိစေရမည်။

(ဃ) မည်သူမဆို ဤဥပဒေသက်ရောက်သည့် အခွန်ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ် အရ ပင်ရင်းနှုတ်ယူပေးသွင်းသည့်အခွန်ကို သတ်မှတ်ထား သည့်ရက်အတွင်း ပေးဆောင်ရန်ပျက်ကွက်ပါက ထိုသို့ ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်သောပမာဏ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို နောက်ကျပေးဆောင်ခြင်းအတွက် ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေး ဆောင်ရမည်။

(င) ပုဒ်မ ၄၄ အရ အချိန်ကာလတိုးမြှင့်ခြင်းကို ခွင့်ပြုထားလျှင် ယင်းကာလအတွင်း ပေးဆောင်ရမည့်အခွန်ကို ပေးဆောင်ခဲ့ ပါက ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဒဏ်ကြေးငွေပေးဆောင်ရန် တာဝန် မရှိစေရ။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



# ဘားအံ၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ တင်ပြဆွေးနွေး



ဘားအံ ဇွန် ၁၇ (UPDJC)၊ နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့မှ ဒေသအခြေပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ စိုက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ

သို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ တင်ပြဆွေးနွေးခြင်းကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်ကောင်စီက ကျင်းပသည်။

UPDJC ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသုဝေ (ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ) က အဖွဲ့အစည်းများပြောကြားပြီး အတွင်းရေးမှူး ဝိုင်းကျော်ညွန့် (ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)က ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ဦးနိုင်လင်း(အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်) က အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ် (CSOs Forum) လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ (ဦး)သန်းစိုးနိုင်(စာရေးဆရာ)၊ ဦးဝင်းမျိုးသူ(ဥက္ကဋ္ဌ စိမ်းလန်းအမိမြေ)၊ ဦးရဲမျိုးဟိန်း

(တကောင်း နိုင်ငံရေးလေ့လာမှုအဖွဲ့)၊ ရဲဘော်မိဆူးပွင့် (ABSDF- UPDJC အဖွဲ့ဝင်)၊ ဒေါ်အယ်လ်ဂျာနန်(အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ၊ ငြိမ်းဖောင်ဒေးရှင်း)၊ ဦးခွန်ထွန်းရွှေ (ပအိုဝ်းအမျိုးသား အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ -UPDJC အဖွဲ့ဝင်)၊ ဦးသွင်လင်းအောင် (Moderator) တို့က စကားဝိုင်းကို ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဒေသအခြေစိုက်ပါတီများအရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက သိရှိလိုသည်များ ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ တင်ပြဆွေးနွေးခြင်းသို့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ UPDJC ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသအခြေစိုက်နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)**

## အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း၌ ယာဉ်၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာအသိပညာပေး

ကျောက်ပန်းတောင်း ဇွန် ၁၇ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရေးအတွက် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါကျောင်းစုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း(ကျောက်ပန်းတောင်း) ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါက်တာဒေါ်သီတာဆွေက အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်ရသည့်ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အမှတ်(၉၃) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စိတ်မှ ရဲအုပ်ချုပ်အောင်က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများဖြစ်သည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူများ လိုက်နာရမည့်စည်းကမ်းများနှင့် သိရှိလိုက်နာရမည့်အချက်များ၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်အမျိုးအစားများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာဥပဒေများနှင့် ယာဉ်ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွားလာပါက ဆောလျင်စွာဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အမှတ်အသားများကို ပရိယာယ်တတ်ဖြင့် ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။

ယင်းနောက် ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးကြောင်း သိရသည်။ **ကိုနု(ကျောက်ပန်းတောင်း)**



## မြိတ်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

မြိတ် ဇွန် ၁၇ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ်ရှိကျေးရွာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဒေါ်ရီရီချို၊ မြိတ်မြို့နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် စလွန်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ကဟန်းကျေးရွာအုပ်စုတို့သို့ ကွင်းဆင်း၍ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ဝင် စလွန်းကျေးရွာတွင် သာသနာ့လက်ရာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် လည်းကောင်း၊ ကဟန်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် တောင်ဖီလာရွာအောင်ရတနာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင်လည်းကောင်း ဒေသခံများအားတွေ့ဆုံ၍ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြပေးနိုင်ရေးနှင့် အစိုးရအဖွဲ့က ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ဝင် မင်းသန်း-မောင်လှော် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးခန့်မှန်းရန်ပုံငွေကျပ် ၁၃ ဒသမ ၆၅ ဘီလီယံဖြင့် တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၄) က တာဝန်ယူတည်ဆောက်လျက်ရှိသော တနင်္သာရီမြစ်ကူး မင်းသန်း-မောင်လှော်တံတားတည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

မင်းသန်း-မောင်လှော်တံတားသည် မြိတ်မြို့နယ် မင်းသန်းကျေးရွာနှင့် ကျွန်းစုမြို့နယ် မောင်းလှော်ကျေးရွာတို့ကို ဆက်သွယ်ထားသောတံတားဖြစ်ပြီး တံတားအရှည်ပေ ၂၀၀၀၊ အကျယ် ၂၄ ပေရှိကာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါတံတားတည်ဆောက်ပြီးပါက ဒေသခံပြည်သူများ လူမှုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **မြိတ် (ပြန်/ဆက်)**

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရီရီမြို့နယ် တောင်ညိုနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်အောင်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့ ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် တောင်ညိုကျေးရွာအုပ်စု ပြည်တော်လင်းကျေးရွာ၌ မုဒိမ်းမှု၊ လူသတ်မှုများ လျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်၊ လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်များမသုံးစွဲရေး ပညာပေးဟောပြောစဉ်။ **အောင်ကို**



## သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

တောင်ကြီး ဇွန် ၁၇ သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တောင်ကြီးမြို့တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးစိုးညွန့်ရွှေက သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်းသည် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သော ပြန်ကြားရေးပေးရန်၊ ဖျော်ဖြေပေးရန်၊ အသိပညာပေးရန်ဆိုသည့်အတိုင်း ပြည်သူများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထူးခြားဖြစ်စဉ်များ၊ သတင်းစီးဆင်းမှု၊ မှန်ကန်မှုများရှိရန် သတင်းရေးသားထုတ်ပြန်ခြင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် သတင်းအရင်းအမြစ်ရှာဖွေခြင်း၊ ဝေါဟာရရှင်းလင်းချက်၊ သတင်းရေးသားခြင်း၊ သတင်း၏ အခြေခံစွဲစည်းတည်ဆောက်ပုံ၊ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းဆောင်းပါးရေးသားခြင်း၊ မီဒီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဆိုင်ရာ သိန်းလည်မှု၊ သတင်းလိုက်ခြင်း၊ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၊ သတင်းမှတ်တမ်းရိုက်ကူးရာတွင် ဆောင်ရန် ရှောင်ရန်များ၊ Online အသုံးပြု၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း၊ Social media (လူမှုမီဒီယာဘာသာရပ်)၊ သတင်းမှတ်တမ်းရိုက်ကူးခြင်း (လက်တွေ့) နှင့် Night study များဖြင့် ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသားစုစုပေါင်း ၃၆ ဦး တက်ရောက်ကာ ဇွန် ၁၇ ရက်မှ ၂၂ ထိ ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)**



ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် (၅၅)နှစ်အထက် သက်ကြီးတိုးဘွားများ လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (ရွှေလာသာ) ခန်းမ၌ ကျင်းပစဉ်။ ချိုမြတ်မြတ်ထွေး (ကျိုက်မရော)

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပခြင်း

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ အလယ်တန်းအဆင့် ၁၃ ဦး၊ အထက်တန်းအဆင့် ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း ၂၃ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

လက်ပံတန်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ကလေးစာဖတ်ခန်းတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

အခြေခံပညာကျောင်းများမှ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၁၀ ဦး၊ အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

ဝင့်နန္ဒာဌေး

ရန်ကုန်

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျန်းမာရေးစကားပြောပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဒလမြို့နယ် ကျန်စစ်သားရပ်ကွက် ဒလ-တွံတေးကားလမ်းမဘေးရှိ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

မူလတန်းအဆင့်-၁၆ ဦး၊ အလယ်တန်းအဆင့် ကိုးဦး၊ အထက်တန်းအဆင့်တွင် သုံးဦးတို့က သတ်မှတ်ပေးထားသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် မိန့်ကိစ္စကဗျာခေါင်းစဉ်အား ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

မောင်ယဉ်ဦး(ဒလ)

ဒေးဒရဲ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အကြို ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲကို ဒေးဒရဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ကလေးစာဖတ်ခန်း၌ ဇွန် ၁၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲသို့ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ဆုရရှိသူများအား ပန်းချီပညာရှင်ဦးအေးမြင့်ဆွေက ဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မြင့်ခိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဟိုပင်

ကချင်ပြည်နယ် ဟိုပင်မြို့ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမ၌ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အကြို ပန်းချီပြိုင်ပွဲ ကျင်းပသည်။

ဟိုပင်မြို့အတွင်းရှိ အထက (၁)၊ အထက (မြသီတာ)၊ အထက (စက်ကုန်း)၊ ဒေါ်ခင်သန်းမူကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၊ အမက (ဂါတ်ကုန်း) နှင့် အလက (ခွဲ) အနောက်ကျောင်းတို့မှ မူလတန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်၊ အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၅၆ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။

တိုးတိုးမေ (ဟိုပင်)



ခရမ်းမြို့နယ် ပိန်းကန်နယ်မြေရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်သိန်းဆန်းဝင်း ဇွန် ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ခရမ်းမြို့နယ် စွယ်ကတော့ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ရွာသူရွာသားများကို သက်ငယ်ပုဒ်မပျောက်ရေးနှင့် မူဝင်ကျဆင်းရေး ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲ။

ကျော်စိုးမိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

အာဆီယံတိုင်းရင်းဆေးနှင့် ကျန်းမာရေးဖြည့်စွက်အစာဆိုင်ရာ ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကျင့်စဉ် သင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇  
တတိယအကြိမ် အာဆီယံတိုင်းရင်းဆေးနှင့် ကျန်းမာရေးဖြည့်စွက် အစာဆိုင်ရာ ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကျင့်စဉ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့တွင် တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန အမျိုးသားပရဆေးဥယျာဉ်(နေပြည်တော်) ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသာထွန်းကျော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းကို တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနက ဦးစီး၍ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၊ ဆေးဝါးစက်ရုံ(အင်းစိန်)နှင့်



တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များ၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၀ ခုနှင့် ပုဂ္ဂလိက

တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ၄၉ ခုတို့မှ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံ (ရန်ကုန်နှင့်မန္တလေး)တို့မှ ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း သင်တန်းသား ၆၃ ဦးတို့

တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇွန် ၁၇ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဉာဏ်ကောင်းဆက်

မဒေါက်၌ ရေဘေးကာကွယ်ရေးသရုပ်ပြ

မဒေါက် ဇွန် ၁၇  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် မဒေါက်မြို့ (၁)ရပ်ကွက်ရှိ စစ်တောင်းတာမိုင်(၃၈/၅)မိုင်တွင် ဇွန် ၁၆ ရက်နံနက် ၉ နာရီခန့်က ရေဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့သည်။

အဆိုပါသရုပ်ပြပွဲသို့ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမြင့်သိန်း တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညီညီထွေး၊ ပဲခူးခရိုင်ဆည်မြောင်း

နှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမောင်မောင်မိုးညွန့်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနော်မိုင်လှကြည်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မီးသတ်နှင့်ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အတွင်းရှိ လူမှုကူညီရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အသင်းသားများ၊ ဒေသခံ

ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမြင့်သိန်းနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ရေဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး

နည်းလမ်းများနှင့် သတိပြုရမည့်အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးသန်းဇင်အောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ရေပေါက်ပေါက်ခြင်းအတွက် ရေခွေခွေခြင်း၊ သဲဗွတ်ထခြင်းအတွက် ရေခွေခွေခြင်း၊ တာပေါရေကျော်ခြင်းအတွက် တာထိပ်ဆင်ခြင်း၊ တာအိတာလျှောခြင်းအတွက် ကာကွယ်ခြင်းနည်းစနစ်များကို လက်တွေ့သရုပ်ပြမှုများပြုလုပ်ပြသပေးကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယင်းမြို့နယ်တွင် ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာ သုံးခုရှိရာ စစ်တောင်းတာ၏ ရေဘေးကာကွယ်ရေး ဧရိယာမှာ ၅၂၄၃၄ ဧကရှိကြောင်း သိရသည်။

ပိန်းလေဝသိန်းညွန့်



ဝန်တာမိုင်အမှတ် (၇၁/၁)၊ ရေကင်းစခန်းအမှတ် (၇) တွင် ရေဘေးကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြ

သာပေါင်း ဇွန် ၁၇  
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သာပေါင်းမြို့ ဝန်တာ တာမိုင် (၇၁/၁) ရေကင်းစခန်းအမှတ်(၇) သစ်ပုတ်ကုန်းကျေးရွာအနီးတွင် ရေဘေးကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြပွဲကျင်းပသည်။

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးမြင့်အောင်က မိုးရာသီ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု လျော့နည်းသက်သာစေရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာများမကျိုးပေါက်နိုင်ရန် သာပေါင်းမြို့နယ် ဝန်တာတွင် ရေကင်းစခန်းအမှတ်(၅)မှ ရေကင်းစခန်း အမှတ် (၈) အထိ ရေကင်းစခန်းလေးခု ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပေါ်လာပါက အရေးပေါ်ပစ္စည်းစုဆောင်းထားရှိမှုများ၊ ဝန်ထမ်းအင်အားများဖြင့် ကြိုကြပ်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု အရေးပါပုံ၊ တာတမံဥပဒေကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပုံတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မိုးရာသီ တာတမံထိခိုက်ပျက်စီးစေသော အကြောင်းရင်းများဖြစ်သည့် တာထိပ်ပေါ်ရေကျော်ခြင်း၊ ရေပေါက်တူးပေါက်ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ တာအိတာ



လျှောခြင်း၊ သဲဗွတ်ထခြင်းစသည်တို့ ဖြစ်ပေါ်ပုံနှင့်ကာကွယ်ရမည့်နည်းလမ်းများကို သရုပ်ပြရှင်းလင်းပြီး တက်ရောက်လာကြသူများအား ရေဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

သာပေါင်း(ပြန်/ဆက်)

### မောင်တောမြို့တွင် မုန်တိုင်းဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းတို့ကိုလေ့ကျင့်

မောင်တော ဇွန် ၁၇ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ကျောက်ပန္နဲကျေးရွာ၌ မုန်တိုင်းဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းတို့ကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်အဆင့် သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်များသည် မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားလာပါက လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များအား ဘေးလွတ်ရာစုစုစုစုသို့ စနစ်တကျ ပြောင်းရွှေ့တတ်စေရန်၊ သဘာဝဘေးကြောင့် လူအသက်ဆုံးရှုံးမှုများနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု လျော့နည်းစေရန် ရည်ရွယ်၍ မုန်တိုင်းသင်တန်းတို့ကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြရာ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ အင်အား ၄၂၀ ခန့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ သက်လွင်စိုး(ပြန်/ဆက်)



### ဘုရားငူကျေးရွာတွင် သဘာဝဘေးသင်တန်းတို့ကိုလေ့ကျင့်ခြင်း ပြုလုပ်

သာပေါင်း ဇွန် ၁၇ သာပေါင်းမြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲက ကြီးမှူးပြုလုပ်သည့် ရပ်ရွာလူထုပါဝင်သော သဘာဝဘေး

သင်တန်းတို့ကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

မိုးလေဝသမှ ထုတ်ပြန်သောသတင်းများကို ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများက ကြေညာခြင်း၊ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခြင်းမဖြစ်ခင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ နှိုးဆော်ခြင်း၊ ကျေးရွာတွင်းသွားလာမည့် လမ်းအခြေအနေနှင့် မြေပုံရေးဆွဲခြင်း၊ အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်းများနှင့် စားနပ်ရိက္ခာများ၊ လိုအပ်သောပစ္စည်းများ ထုပ်ပိုးသိမ်းဆည်းထားရန် နှိုးဆော်ခြင်း၊ အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်နှင့် ကျေးရွာရှိ စုဝေးခန်းမသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြရန် နှိုးဆော်ခြင်းတို့ကို အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ကြပြီး ကျေးရွာနေ ပြည်သူများက သင်တန်းတို့ကိုလေ့ကျင့်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ခိုလှုံရာစုစုစုစု သို့ ရောက်ရှိသည့်အခါ နေရာချထားခြင်း၊ လူဦးရေစာရင်းကောက်ယူခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်ကြပြီး ပျောက်ဆုံးနေသူအား ရှာဖွေကယ်ဆယ်ခြင်း၊ ရှေးဦးပြုစုပေးခြင်း စသည့် သရုပ်ပြခြင်းများကို ကျေးရွာရှိ ကော်မတီဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ မျိုးဇော်သိန်း (ပြန်/ဆက်)



### မိုးကာလ မှိုများ သတိပြုစားသုံးသင့်

ရေတာရှည် ဇွန် ၁၇ မိုးဦးရာသီကာလ မြက်ကြားမှိုများကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် ထွန်းထွန်းမြင့်မြင့် မပြုရသေးသည့် လယ်ကွက်များမှ နေရာအနှံ့အပြား၌ နုတ်ယူရရှိနေကြပြီး ဈေးသိုသွားရောက် ရောင်းချကြခြင်းအပြင် ကျေးရွာများသို့လည်း လှည့်လည်ရောင်းချလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိနေရသည်။ ချိုဆိမ့်သော အရသာရှိသည့် မြက်ကြားမှိုသည် အပွင့်နှင့် အရိုးတံမှာသေးငယ်ပြီး နူးညံ့သည့်အတွက် စားသုံးသူတိုင်း ကြိုက်နှစ်သက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ မြက်ကြားမှိုနှင့်အတူ အခြားသော အဆိပ်အတောက်ရှိ

သည် မှိုမျိုးများ ပါဝင်လာပါက မှိုတောက်၍ ဆေးရုံသို့တင်ပို့ကုသရခြင်းများလည်းရှိရာ မှိုချက်စားရာတွင် အထူးသတိပြုကြဖို့လိုအပ်ကြောင်း သုံးသပ်ပြောကြားမှုများလည်း ရှိနေသည်။ “လူကြီးတွေကတော့ မြက်ကြားမှိုကို ခွဲခြားနုတ်တတ်ပေမယ့် ကလေးတွေကျတော့ တွေ့သမျှမှိုကို အကုန်နုတ်တာ ရောထွေးကုန်တော့ ခွဲခြားရခက်ကုန်တာပေါ့။ ပြန်ဝယ်သွားတဲ့ လူက ချက်စားတော့မှ မှိုတောက်တာတွေဖြစ်ကုန်တာ” ဟု အင်ကြင်းကုန်းကျေးရွာနေ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါးဇွန်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးခင်မောင်ရွှေသည် ငါးဇွန်မြို့နယ် ငါးမြားကြီးကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ဇွန် ၁၃ ရက် မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။ ပွင့်သဗ္ဗာ

### စားသောက်ကုန်များအား ရှောင်တင်စစ်ဆေး

ထီးချိုင့် ဇွန် ၁၇ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ်ရှိ သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ပူးပေါင်း၍ ထီးချိုင့်မြို့အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်ရှိ ကုန်စုံဆိုင်များနှင့် အမှတ် (၃) စာသင်ကျောင်းရှိ မုန့်ဈေးတန်းတို့အား စားသုံးရန်မသင့်သော စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချခြင်း ရှိ၊ မရှိ ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရှောင်တင်စစ်ဆေးခြင်းပြုခဲ့သည်။ စားသုံးရန် မသင့်လျော်သည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ထုတ်လုပ်ခွင့်ထောက်ခံချက်မရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချနေသည့် ကုန်စုံဆိုင်များအား စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲလင်းထွန်း (ပြန်/ဆက်)

### တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

#### ကျေးလက်နေပြည်သူများထံ သောက်သုံးရေလျှော့ချခြင်း ညောင်ဦး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ်တွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေရှားပါးမှုအခက်အခဲများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရ၍ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဖြူစင်မေတ္တာ ပရဟိတ ရေလျှော့ချအသင်းက သုမင်္ဂလာပရဟိတရေလျှော့ချအသင်းနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။ ညောင်ဦးမြို့နယ် ညောင်လှကျေးရွာရှိ ဒေသခံများအတွက် ရေဂါလန် ၂၇၀၀၊ ငါးပိုင်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံများအတွက် ရေဂါလန် ၂၇၀၀၊ ကန်နီကြီးတံတိုက်ရှိ ဒေသခံများအတွက် ရေဂါလန် ၂၇၀၀ စုစုပေါင်း ရေဂါလန် ၈၁၀၀ အား ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

#### ကျောင်းကျန်းမာရေးအဖွဲ့ နယ်လှည့်ဆေးကုသပေး ကမမောင်း

ကရင်ပြည်နယ် ကမမောင်းမြို့ ကိုးနင်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၈ နာရီက အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အမှတ် (၂၀) တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်-၁၀၀ မှ ကျောင်းကျန်းမာရေး နယ်လှည့်ဆေးကုသမှုအဖွဲ့က ရဟန်းသံဃာတော်များ၊ မိဘပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာရေးကို စစ်ဆေးပေးခဲ့ပြီး ဆေးကုသပေးခဲ့သည်။ ကမမောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအား နှလုံး၊ သွေးတိုး၊ ဆီးချိုရောဂါများအပြင် သွားရောဂါနှင့် သွေးအမျိုးအစားများကို ခွဲခြားစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ လူနာများအတွက်ထိုးဆေး၊ စားဆေးများဖြင့် အခမဲ့ဆေးဝါးကုသပေးခဲ့ကြသည်။ လင်းသန်း(ပြန်/ဆက်)

#### ခင်ဦးမြို့တွင် စပါးရိတ်ခြေစက် စွမ်းရည်ပြပွဲကျင်းပ ခင်ဦး

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့တွင် နေ့စပါးရိတ်သိမ်းမှု သရုပ်ပြပွဲနှင့် စပါးရိတ်ခြေစက်စွမ်းရည်ပြပွဲကို ညီမင်းစိုး မျိုးစေ့ထုတ်ခြံ၌ ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။ မဲဆောက်ကုမ္ပဏီမှ မန်နေဂျာက စပါးရိတ်ခြေစက်နှင့် ပတ်သက်၍ မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းပြီး စက်အရောင်းအဖွဲ့မှ ဦးလင်းထွန်းက စက်နှင့် ပတ်သက်သည့်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် GW 1 ပုလဲသွယ် နေ့စပါးခင်းကို စပါးရိတ်ခြေစက်ဖြင့် လက်တွေ့မောင်းနှင်သရုပ်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးသောက် (ရွှေဘို)

#### အမြင့်တင်ပိုက်လိုင်းစနစ်ဖြင့် သောက်သုံးရေရရှိ ဝန်ဂေါ

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ဝန်ဂေါမြို့နယ် စမိတ်ရွာတွင် အမြင့်တင်ပိုက်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ရေသွယ်ယူမှုကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ သောက်သုံးရေ အဆင်ပြေစွာရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ကျေးရွာအိမ်ခြေ ၁၇၀ မှ ပြည်သူ ၆၆၀ ကို သောက်သုံးရေလွယ်ကူစွာ ရရှိနေကြပြီဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ ရေမိတာစနစ်ဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေဖြန့်ဝေနိုင်ရန် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ နည်းပညာများရယူကာ ကိုယ့်အားကိုးစနစ်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဝင် ဦးမျိုးမြင့်က ပြောသည်။ ကျော်သန်းဆွေ (ဝန်ဂေါ)

#### သစ်တောစိုက်ခင်းတည်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ကသာ

ကာကွယ်ရေး ဦးစီးဌာနက ပုဂံခရိုင်ကျေးရွာအနီး၌ အောင်ပုံနတ်တံခါး ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော ၈၅၀ ကို စီးပွားဖြစ် ပျဉ်းကားစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်း သဘာဝတောတန်ဖိုးမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့က ၁၀၀၀ စိုက်ခင်းဟောင်းပြန်လည်ဆယ်တင်ခြင်း ၉၅၀ ကျော်၊ ကျေးရွာသုံး ထင်းစိုက်ခင်း ၈၅၀ ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပုဂံလိကစီးပွားရေးစိုက်ခင်းများမှ ထုတ်ယူရရှိနိုင်သော အရွယ်အစား ပမာဏရှိလာပါက ပြည်ပနိုင်ငံများ၊ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ မြို့နယ်အသီးသီးသို့ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခွင့်များရရှိသဖြင့် ပုဂံလိကစီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးခင်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူအစုပိုင် သစ်တောစိုက်ခင်းများတွင် ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုး၊ မဟော်ဂနီ၊ မန်ဂျန်ရှား၊ ယူကလစ်ပင်မျိုးများကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ငွေအိုး (ကသာ)



### ရက်ရှိဖိုဒ်အား ရီးယဲလ်နှင့် ဘာစီလိုနာက ခေါ်ယူရန်စိတ်ဝင်စားနေသော်လည်း မန်ယူတွင် ဆက်ရှိရန် တစ်ပတ်ပေါင်သုံးသိန်းခွဲဖြင့် ကမ်းလှမ်း

မန်ယူအသင်းတိုက်စစ်မှူး မားကတ်ရက်ရှိဖိုဒ်အား ခေါ်ယူရန် အတွက် စပိန်လာလီဂါထိပ်တန်းအသင်းနှစ်သင်းဖြစ်သည့် ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့က စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိပြီး လက်ရှိတွင် မန်ယူအသင်းကလည်း ရက်ရှိဖိုဒ်အား အသင်းတွင် ဆက် ရှိရေး တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင်သုံးသိန်းခွဲအထိပေး၍ ကမ်းလှမ်းသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှိဖိုဒ်၏ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းသည် ၁၂ လအတွင်းရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သော်လည်း မန်ယူအသင်းနှင့် စာချုပ် သစ်ချုပ်ဆိုရေးဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှိဖိုဒ်သည် နည်းပြ ဆိုးရှားလက်ထက်တွင် နံပါတ်တစ်ဦးစားပေးတိုက်စစ်မှူးအဖြစ် ပါဝင်

ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် မန်ယူအသင်းတွင် ဆက်လက်ကစားရန် စိတ်ဝင်စားသူလည်းဖြစ်သည်။

လက်ရှိတွင်မူ တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှိဖိုဒ်အား ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့က ခေါ်ယူရန်စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိပြီး မန်ယူအသင်းတွင် ဆက်နေမည်ဆိုပါက လေးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ် သစ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မန်ယူအသင်းတိုက်စစ်မှူး ရက်ရှိဖိုဒ်နှင့် ဂိုးသမားဒီဂီယာတို့ မန်ယူအသင်းမှ မထွက်ခွာပါက ကွင်းလယ်ကစားသမားပေါ့တာသည် လည်း မန်ယူအသင်းတွင် ဆက်ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ သည်။

ဋြေကြယ် - ရေးသားသည်

### စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုခြင်းမရှိခဲ့ပါက ခရစ္စတယ်ပဲလေးမှ တိုက်စစ်မှူးဘန်တီကီ ထွက်ခွာမည်

ဘယ်လ်ဂျီယံတိုက်စစ်မှူး ဘန်တီကီသည် လက်ရှိကလပ် ခရစ္စ တယ်ပဲလေးအသင်းက စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုခြင်းမရှိခဲ့ပါက အသင်းမှ ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တိုက်စစ်မှူး ဘန်တီကီသည် လက်ရှိတွင် ခရစ္စတယ်ပဲလေးအသင်း နှင့် စာချုပ်သက်တမ်းနှစ်သုံးနှစ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပြီး စာချုပ် သစ်မချုပ်ဆိုပါက ၁၂ လအတွင်း အသင်းမှ ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ကြောင်း လည်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ခရစ္စတယ်ပဲလေးအသင်းက တရုတ်ကလပ်အသင်းများ၏ ကမ်းလှမ်းလာမှုကို လက်ခံရန်နှင့် နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် ရောင်းချရန် စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိသော်လည်း လက်ရှိအချိန်အထိ ဘန်တီကီ အား ခေါ်ယူရန် ကမ်းလှမ်းထားခြင်းမရှိသေးကြောင်းသိရသည်။ ထို

ကြောင့် တိုက်စစ်မှူး ဘန်တီကီအနေဖြင့် ခရစ္စတယ်ပဲလေးအသင်း တွင် ဆက်ရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

တိုက်စစ်မှူး ဘန်တီကီသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက ခရစ္စတယ် ပဲလေးအသင်းသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ပထမရာသီက ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ်တွင် ၁၇ ဂိုးအထိသွင်းယူထားနိုင်ခဲ့သူလည်းဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဒုတိယ ရာသီတွင်မူ အဏ်ရာပြဿနာကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းကြောင့် သွင်းဂိုးသုံးဂိုး သာသွင်းယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး ဂိုးသွင်းခြေစွမ်းကျဆင်းခဲ့ရသူဖြစ်သည်။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီတွင်မူ ဧပြီလအတွင်းက အာဆင် နယ်အသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် သွင်းယူခဲ့သည့် သွင်းဂိုးမှာ ဘန်တီကီအတွက် ပထမဆုံးသွင်းဂိုးလည်း ဖြစ်ခဲ့သည်။



### အနုပညာ

### တေလာဆွစ်ရဲ့ တေးဗီဒီယိုသစ်မှာ ကတ်တီပါရီနဲ့အတူ နာမည်ကျော်များစွာပါဝင်



ဂရမ်မီဆုများရင် အမေရိကန်ပေါ့ပီကြယ်ပွင့် တေလာဆွစ်ရဲ့ မကြာသေးမီကမှ စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ “You Need To Calm Down” တေးဗီဒီယိုမှာတော့ သူနဲ့ နှစ်ပေါင်းများစွာ ဆက်ဆံရေး အဆင်မပြေဖြစ်ခဲ့ပြီး ပြန်လည်အဆင်ပြေလာခဲ့တဲ့ ပေါ့ပီကြယ်ပွင့် ကတ်တီပါရီ ပါဝင်နေတာ တွေ့ရ ပါတယ်။ ဒီတေးဗီဒီယိုမှာတော့ တေလာဆွစ်က ကတ်တီပါရီကို ဖက်ထားခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရ ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒီတေးဗီဒီယိုမှာ အခြားသော နာမည်ကျော်တွေလည်း ပါဝင်နေကြောင်း ဟောလိဝုဒ်လိုက်စ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

တေလာဆွစ်ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်မှာပါဝင်မယ့် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ “You Need To Calm Down” ကို ဇွန် ၁၇ ရက်မှာတော့ တေးဗီဒီယိုနဲ့အတူ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးဗီဒီယိုမှာတော့ တေလာဆွစ်နဲ့ ကတ်တီပါရီတို့ဟာ ရယ်မောပျော်ရွှင်နေပြီး တေလာဆွစ်က ကတ်တီပါရီကို ဖက်ထားခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒီတေးဗီဒီယိုမှာ နာမည်ကျော်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ရွှင်ယန်ရေးနော့ဗ်လည်း ပါဝင်နေပြီး သူကတော့ ပန်းချီရေးဆွဲ သူတစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ကတ်တီပါရီနဲ့ တေလာဆွစ်တို့ရဲ့ ချစ်ခင်နေပုံကို တွေ့မြင်ရပြီး အံ့ဩဟန် သရုပ်ဆောင်ထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် အခြားသော နာမည်ကျော်တွေဖြစ်ကြတဲ့ အဲလ်နီဒီဂျန်းနရာ၊ အဒမ်လမ်းဘားဒ် တို့လည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တေလာဆွစ်ရဲ့ သူငယ်ချင်းတွေလည်း ပါဝင်နေပါတယ်။

“You Need To Calm Down” ဟာ တေလာဆွစ်ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် “Lover” မှာပါဝင်မယ့် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ပါ။



### စူလီရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် ဇွန်လကုန်တွင် ထွက်ရှိမည်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ကြယ်ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်သူ စူလီဟာ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်အဖြစ် အနုပညာ လှုပ်ရှားမှုတွေ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ပြီး သူ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ကိုလည်း ယခုလအတွင်း ထုတ်လွှင့် သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါ တယ်။ လတ်တလောမှာတော့ စူလီရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် ထွက်ရှိမယ့်ရက်ကို အေဂျင်စီက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာ တာဖြစ်ကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြ ချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

စူလီရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အမည်ကိုတော့ “Goblin” လို့ ပေးထားပြီး ယင်းတစ်ကိုယ်တော်တေး အယ်လ်ဘမ်မှာတော့ တေးသီချင်းသုံးပုဒ်ပါဝင်မှာဖြစ် တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်တစ်ခု လုံးကိုတော့ ဇွန် ၂၉ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

“Goblin” ဟာ စူလီအနေနဲ့ သူ့ကို စတင်မွေးဖွား ပေးခဲ့တဲ့ အမျိုးသမီး ကေပေါ့ပီတေးဂီတအဖွဲ့ “f(x)” ကနေ နုတ်ထွက်ခဲ့တဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ပထမဆုံး ထုတ်လွှင့်တဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်လည်းဖြစ်ပါတယ်။

အေးပြည် - ရေးသားသည်

### Global Phenom Award ဆုကို BTS ဆွတ်ခူး

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “BTS” ဟာ လတ်တလောမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အနုပညာထူးချွန်ဆုပေးပွဲ တစ်ပွဲမှာတော့ “Global Phenom Award” ဆုကို ဆွတ်ခူးခဲ့ကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဇွန် ၁၇ ရက်မှာတော့ “Radio Disney Music Awards” လို့ လူသိများတဲ့ နိုင်ငံတကာ တေးဂီတထူးချွန်ဆုပေးပွဲ “2019 ARDYS: A Radio Disney Music Celebration” ကို ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုနှစ်မှာမှ ပထမဆုံးအကြိမ် ထည့်သွင်းပေးအပ်ခဲ့တဲ့ “Global Phenom Award” ဆုကိုတော့ “BTS” က ရရှိခဲ့တာပါ။ ဒီလို ဆုရွေးချယ်ပေးအပ်ခဲ့တာကတော့ “BTS” ရဲ့ ကမ္ဘာပေါ့ပီတေးဂီတအပေါ် လွှမ်းမိုးနိုင်မှုတွေ၊ အဖွဲ့ရဲ့ တေးသီချင်း တွေ၊ အကတွေနဲ့ ဖက်ရှင်ကျမှုတွေကြောင့် ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ ပါတယ်။

ဒီဆုကိုတော့ “BTS” အဖွဲ့ဝင်တွေဟာ တက်ရောက်လက်ခံရယူနိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိဘူးလို့လည်း သိရပါတယ်။





### ကလေးစာပေပွဲတော်အတွက် စာအုပ်များလှူဒါန်း

တာချီလိတ် ဇွန် ၁၇

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၊ မကာဟိုခမ်း အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများသည် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၂၆၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဗလစာအုပ်အထူးထုတ် ဒါဇင် ၁၀၄၀ ကို ကလေးစာပေပွဲတော်လာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပေးဝေရန်အတွက် ဇွန် ၁၇ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကလေးစာပေပွဲတော် စာအုပ်စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ(တာချီလိတ်)သို့ လာရောက် လည်ပတ်သူများအတွက် စားစရာများဖြင့် စတုဒိသာကျွေးမွေးရန်လည်း စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပွဲတော်ကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် တာချီလိတ် ခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပပြီး ဇွန် ၂၅ ရက်နှင့် ၂၆ ရက်တို့တွင် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက် တာချီလိတ်မြို့၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်းအောင်ဇော်လင်း

### ဟားခါးတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ကျောက်ကပ်သန့်စင်ခြင်းလုပ်ငန်း စတင်ဆောင်ရွက်

ဟားခါး ဇွန် ၁၇

ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့၊ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် အသစ်တပ်ဆင် ထားသည့် ကျောက်ကပ်သန့်စင်စက်ဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် ကျောက်ကပ်သန့်စင် ခြင်းလုပ်ငန်း စတင်ဆောင်ရွက်မှုကို ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါ ဆေးရုံရှိ ကျောက်ကပ်သန့်စင်ဌာနတွင် ကျင်းပသည်။

ချင်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ပြည်နယ် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီး ဦးဝိကော၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးတိုးဝင်းနှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများက ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး ပြည်နယ်

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး၊ ကုသရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဒေါက်တာတင်မောင်ဆွေနှင့် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ဇင်ကိုကိုအောင်တို့က လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးအတွင်းရှိ သွေးလျှာဘဏ်ဌာန တွင် အသစ်တပ်ဆင်ထားသော စက်ပစ္စည်းများ၊ ကလေးအထူးကြပ်မတ် ဆောင်တွင်အသစ်တပ်ဆင်ထားသော စက်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုကြရာ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် အထူးကု ဆရာဝန်များက ရှင်းလင်းပြသကြသည်။

ဟားခါးမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ၏ ကျောက်ကပ်သန့်စင်ဌာနတွင် သမား တော်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြင့်က ဦးဆောင် ၍ လက်ထောက်ဆရာဝန် ဒေါက်တာ ထန်စိုးလှနှင့် သူနာပြုဆရာမ လေးဦး ဖြင့် ကျောက်ကပ်ရောဂါဝေဒနာရှင်များ အား စတင်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။

ယခင်က ကျောက်ကပ်ရောဂါသည် များကို ချင်းပြည်နယ်နှင့် မိုင်ပေါင်းများ စွာဝေးလံသည့် မြို့ကြီးများတွင်သာ သွားရောက်ကုသခဲ့ရပြီး ယခုအချိန်တွင် ဟားခါးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ အထူးကု သမားတော် ဆရာဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်ကုသပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



## ပြည်သူ့စကားဝိုင်းများ မြို့နယ်အချို့တွင်ကျင်းပ



မတ္တရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ် ဘူမိန္ဒကျေးရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်သူ့စကားဝိုင်းကို ဇွန် ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အဆိုပါကျေးရွာ အလက(ခွဲ) ကျောင်းခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းမင်း၊ ဦးအောင်ကျော်နိုင် (မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန)၊ ဦးခင်မောင်လွင် (မြို့နယ်ပညာ ရေးမှူး)၊ ဦးအောင်ဗိုလ်ဗိုလ် (ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာန)၊ ဦးဝေယံလင်းနိုင် (ကလေးသူငယ် များဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်း) တို့က ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် လာကြသူများ၏ မေးမြန်းဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

စိုးကျော်သူထွေး (မတ္တရာ)

ပင်လည်ဘူး

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပင်လည်ဘူးမြို့၌ မြို့နယ်ပြန်ကြား

ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ပြုလုပ် သော လူငယ်နှင့်ကျန်းမာရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကား ဝိုင်းကို ဇွန် ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခိုင်လင်းနိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက် ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးဝင်းခိုင်က လူငယ် နှင့် ကျန်းမာရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်း ပြုလုပ် ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒေါက်တာကျော်နိုင်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း ဒုရဲအုပ်မှူးကြယ်၊ မြို့နယ်စာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ စာရေးဆရာ မောင်လွန်းမြိုင် (ပင်လည်ဘူး)၊ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင် တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးနိုင်လိမ်းဟုန်း၊ မြို့နယ်တိုင်းရင်းဆေးဦးစီးဌာန တိုင်းရင်းဆေးမှူး ဒေါ်မြင့် မြင့်ခိုင်တို့က ဦးဆောင်ပြီး လူငယ်နှင့်ကျန်းမာရေးခေါင်းစဉ် ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မိမိတို့သိရှိလိုသည့် အကြောင်းအရာများအား မေးမြန်းကြကာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်တိုင်းရင်းဆေးဦးစီးဌာနမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ် ကာ ကျန်းမာရေးမကောင်းသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေး စားဆေး၊ သောက်ဆေး၊ လိမ်းဆေးများပေးကာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။

မျိုးလွင်(ပင်လည်ဘူး)

ရမည်းသင်း

ရမည်းသင်းခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနက လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် K E C မိသားစုဘော်ဒါကျောင်း၌ ပြုလုပ် သည်။

ရမည်းသင်းခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး

ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးနေလင်းအောင်က ပြည်သူ့ စကားဝိုင်းကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဦးခင် မောင်ချင်း၊ ဒုတိယခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိန်ဖြိုးမောင်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒေါက်တာ သီရိမုန်၊ ခရိုင် မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းစိုး၊ ခရိုင်လူငယ်ရေးရာကော်မတီဝင် ဦးအေးမင်းမြတ်တို့က မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အန္တရာယ်များ၊ ဥပဒေပုဒ်မများ၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုများ၊ မူးယစ်ဆေးဖြတ်ပေးနေမှုအခြေ အနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းရာ တာဝန်ရှိ သူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (အောက်ပုံ)

ရန်နိုင်ထွန်း(ရမည်းသင်း)





### နောင်တရားမြို့ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော် ထီးတော်တင်လှူ

**နောင်တရား ဇွန် ၁၇**  
ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပအိုဝ်းကျယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ နောင်တရားမြို့ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော် ထီးတော် တင်လှူပွဲကို ဇွန် ၁၇ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက ကျင်းပ ခဲ့သည်။

နောင်တရားပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၏ ပဓာန နာယက ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဂန္ဓမာက ဦးစီး၍ ရွှေဘုန်းပွင့် စေတီတော်ကို ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံပြီး ထီးတော်တင်လှူ ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်၌ (၂၅) ကြိမ်မြောက် အသံမစ် မဟာပဋ္ဌာန်းကျမ်းနှင့် မဟာသမယ

သုတ်ကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားတွင် တပည့် ဒါယကာ ဒါယိကာမများက ဘုရားအမှူးရှိသော သံဃာ တော် အရှင်သူမြတ်တို့အား ဆွမ်း၊ ခဲဘွယ်၊ သစ်သီး အစရှိသော လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ဟောကြားတော်မူသော ပရိတ်တရားတော်နှင့် အလှူအနုမောဒနာ ဓမ္မဒေသနာ မြတ်တို့ကို အတူတကွနာယူကာ ရေစက်သွန်းချ အမျှ ပေးဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခွန်အောင်(နောင်တရား)

### မြန်မာဘာသာမှ အင်္ဂလိပ်ဘာသာသို့ ပြန်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

**ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇**  
ဘာသာပြန်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ မြန်မာ ဘာသာမှ အင်္ဂလိပ်ဘာသာသို့ ပြန်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ အသိ ပညာ၊ အတတ်ပညာများ မျှဝေဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အရည် အသွေးမြင့်မားသော ဘာသာပြန် သုတ၊ ရသစာပေများ ထွက်ပေါ်လာစေရန်နှင့် ဘာသာပြန်လုပ်ငန်းကို မျိုးဆက် သစ်လူငယ်များ စိတ်ဝင်စားပါဝင်လာစေရန် ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် ကျင်းပမည့် မြန်မာဘာသာမှ အင်္ဂလိပ်ဘာသာသို့ ပြန်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဩဂုတ်လ နောက်ဆုံး အပတ်တွင် ရန်ကုန်မြို့သိမ်ဖြူလမ်းရှိ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်း လုပ်ငန်း (ရုံးချုပ်) ရွှေဥဒေါင်းခန်းမ၌ နှစ်ရက်တာ ကျင်းပ သွားမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါမြန်မာဘာသာမှ အင်္ဂလိပ်ဘာသာသို့ ပြန်ဆို ခြင်းဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဒုတိယ အကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက

ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပမည့် အချိန်နှင့် နေ့ရက်ကို သတ်မှတ်ခြင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပမည့် ပညာရှင် ရှစ်ဦးနှင့် ၎င်းတို့၏ စာတမ်းခေါင်းစဉ်အမည်များကို ပဏာမ ရွေးချယ်ခြင်း၊ စီးပွားရေး၊ ဥပဒေရေးရာ အစရှိသည့် စိတ်ဝင် စားဖွယ်ကဏ္ဍများ စုံလင်စွာပါဝင်ရေးအတွက် ပြင်ပမှ ပညာရှင်များ ဖိတ်ခေါ်ရေးနှင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တက်ရောက်လာကြသူများက အသေးစိတ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ ပညာ ရှင်များ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင်များ နှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်ကြီး များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်း - စန္ဒီမြို့၊ ဓာတ်ပုံ - လှမိုး



### စေတုတ္တရာမြို့နယ်၌ ကျောက်ချောလမ်းဖွင့်

**စေတုတ္တရာ ဇွန် ၁၇**  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန စေတုတ္တရာမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန၏ ကူညီဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ကျေးရွာ

အဝင် ကျောက်ချောလမ်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ပိုင်းက စေတုတ္တရာမြို့နယ် ပေါက်ချောင်းကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ ကျေးရွာအဝင် ကျောက်ချောလမ်း ကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်

အောင်လွင်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုးလင်းထွဋ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်လေး၊ မြို့နယ်စာရင်းစစ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးမောင်မောင်သွင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေး ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိက ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ သိကောင်း စရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာအဝင်ကျောက်ချောလမ်းကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၊ ကျေးရွာပြည်သူများ ထည့်ဝင်ငွေ သုည ဒသမ ၅ သိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လမ်းအကျယ် ၁၂ ပေ၊ အရှည် ပေ ၁၅၆၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

စည်သူလွင်(ပြန်/ဆက်)



### ညောင်ဦး-မြင်းခြံလမ်းပေါ်ရှိ အရှည် ၉၃၅ ပေရှိ ဆင်တံခွေးတံတား

**မန္တလေး ဇွန် ၁၇**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် ညောင်ဦး- မြင်းခြံလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် (၃၃/၁)နှင့် (၃၃/၂) အကြား တံတားအမှတ် (၁၁) ဆင်တံခွေးတံတားကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ (၂)မှ ဦးဌေးဦး(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြို့ပြ)နှင့် ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ကျော် (လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြို့ပြ)တို့က တာဝန်ယူတည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

တံတားအမျိုးအစားမှာ အပေါ်ထည် ကြိုတင်အားဖြည့် သံကူကွန်ကရစ် ရက်မ၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်း၊ လက်ရန်း အချင်း ၁ ဒသမ ၂ မီတာရှိသော

သံကူကွန်ကရစ်တုံးပိုင်ဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည်။ လူသွားလမ်းအကျယ် တစ် မီတာ တစ်ဖက်စီပါရှိပြီး ကြိုတင်အားဖြည့် သံကူကွန်ကရစ်ရက်မ ၁၁ ခန်း၊ တံတား၏အရှည်မှာ ၉၃၅ ပေရှိ တံတားတစ်စင်းဖြစ်သည်။ ယခင်က ပို့ဆောင် ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထားက တာဝန်ယူ တည်ဆောက် ခဲ့သော တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းသွားလာရပြီး ရထားလာမည့်အချိန်တွင် ရထားဖြတ်ပြီးမှသာ ခရီးသွားပြည်သူများ သွားလာရကြောင်း၊ ယခုအခါ အချိန်ကြန့်ကြာမှုမရှိတော့ဘဲ သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တံတားမှာ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြထွန်း(မလိုင်)

### ဧရာဝတီတံတား (ထီးချိုင့်) ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲမည်

**နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇**  
ဧရာဝတီတံတား (ထီးချိုင့်) ရေလမ်းတွင် ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို အစုန်/အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလည်တိုင်အမှတ်(၁၅) နှင့် (၁၆) အကြားမှ ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့သည်။ ယခုအခါ ရေများကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သဖြင့် ရေလမ်းကြောင်းအခြေအနေအရ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို ဇွန် ၂၀ ရက်မှစ၍ အစုန်လမ်း အဖြစ် ရေလည်တိုင်အမှတ် (၁၄)နှင့် (၁၅)အကြားသို့လည်းကောင်း၊ အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလည်တိုင်အမှတ် (၁၅) နှင့် (၁၆)အကြားသို့ လည်းကောင်း ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်သည်။

ပြောင်းလဲမည့် ရေလမ်း၏ ကင်းလွတ်အကျယ်မှာ ရေလည်တိုင်အမှတ် (၁၄) နှင့် (၁၅) အကြားတွင် ၃၄၄ ပေရှိပြီး ရေလည်တိုင်အမှတ် (၁၅) နှင့် (၁၆) အကြားတွင် ပေ ၂၀၀ ခန့်ရှိမည် ဖြစ်သည်။ ကင်းလွတ်အမြင့်မှာ အမြင့်ဆုံးရေမျက်နှာပြင်အထက် ၄၇ ပေရှိသည်။ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်း ရမည့်ဝင်ပေါက်တွင် နေအခါ အစိမ်းရောင်ကြိတ်အမှတ်အသားပြသ၍ ညအခါ မီးစိမ်းထွန်းပြသထားမည် ဖြစ်သည်။ မဝင်ရမည့်ရေလမ်းတွင် နေအခါ အနီရောင် ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသားပြသ၍ ညအခါ မီးနီထွန်းပြသထားမည် ဖြစ်သည်။

တံတားရေလည်တိုင်များ၏ အောက်ခြေပိုင်တိုင်အုတ်ခုံမှာ ရေလည် တိုင်များ၏ တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် ၁၅ ပေခန့် အစွန်းထွက်နေသဖြင့် ရေယာဉ် များ ရေလည်တိုင် နှစ်ခုအကြားမှ ယှဉ်ပြိုင်ခုတ်မောင်းခြင်းမပြုကြရန်နှင့် တွဲရေယာဉ်များ တစ်တွဲချင်းသာ ချိတ်ဆွဲဖြတ်သန်းကြရန်အပြင် ဝင်ပေါက်သို့ ချဉ်းကပ်ရာတွင် လုံလောက်သော အကွာအဝေးမှ ချဉ်းကပ်လမ်းကြောင်းမှန် ဖြင့် ထိန်းသိမ်းခုတ်မောင်းကြရန် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ရေလမ်းသတိပေးနိူဆော်ချက် သတင်းထုတ်ပြန် ထားသည်။

သတင်းစဉ်

### လူထုပုဂ္ဂိုလ်ပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းနှင့် ရုံးအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

**သထုံ ဇွန် ၁၇**  
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်နှင့် ဘီးလင်းမြို့နယ်တို့တွင် လူထုပုဂ္ဂိုလ်ပြုစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားသောလုပ်ငန်းများနှင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ရုံးအဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်နေခြင်း ကို ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးလှခိုင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးရေးဆောင်ရွက်ကြရန် အကြံပြုဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် ကျေးရွာတွင် ဆောင်ရွက်ထား ရှိသော ခန်းမ၊ ကွန်ကရစ်လမ်းများနှင့် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းများကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သထုံခရိုင်ကျေးလက်

ရန်ကုန်မြို့ လသာမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် (၁၈)လမ်း သိရိသုခဓမ္မာရုံ၌ ဇွန် ၁၆ ရက်က မြန်မာ့ရတနာပွဲများ၊ ရဲမှူး ဝင်းနိုင်က ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား တွေ့ဆုံပြီး သက်ငယ်မှုဒိမ်းမှု လျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး၊ ဒုစရိုက်မှုများ လျော့နည်းကျဆင်းရေးတို့ကို အသိပညာပေးဟော ပြောစဉ်။



မီးမီး(လှိုင်)

















### စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက်(Handset)နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရောင်းချသည့် အရောင်းပြေစာအပေါ်တွင် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း သတင်းပေးတင်ပြပါက ဆုကြေးငွေချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

- ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက်(Handset)နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းရောင်းချသူများ၊ အရောင်းဆိုင်များမှ လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက်(Handset)နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရောင်းချသည့် အရောင်းပြေစာအပေါ်တွင် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ပေးခြင်းကို ၁၆-၂၀၁၉ရက်မှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက် (Handset)နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူသူပြည်သူများအနေဖြင့် အဆိုပါပစ္စည်းများဝယ်ယူခြင်းအတွက် ကျသင့်သော စုစုပေါင်းတန်ဖိုးအပေါ်တွင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျသင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- ယခုလက်ရှိကာလတွင် လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက်(Handset)နှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများဝယ်ယူသူသို့ ထုတ်ပေးမည့်ပြေစာတွင် ကပ်နှိပ်မည့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်။

(50Ks) (100Ks) (200Ks) (500Ks) (1000Ks)(5000Ks) (10000Ks)



- လက်ကိုင်ဖုန်းဟန်းဆက်(Handset)နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူသူပြည်သူများအနေဖြင့် ကျသင့်အခွန်နှင့်ညီမျှသော အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားသောပြေစာများ တောင်းယူကြပါရန်နှင့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော ပြေစာများ (အမှတ်တံဆိပ်မပါဘဲ) ငါးဆယ်ကျပ်တန် အနည်းဆုံးဖြစ်ပါသဖြင့် အခွန်ကျပ်ငါးဆယ်အောက် တန်ဖိုးအတွက် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် လျော့နည်းခြင်း(မူအပ)ကျသင့်အခွန်နှင့်ညီမျှသော အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော ပြေစာများ ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ပြေစာထုတ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်းများ တွေ့ရှိပါကအောက်ပါအတိုင်း သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပြီး ဆုကြေးငွေထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
  - (က) မည်သည့်အခွန်ရုံး၌မဆို တိုင်ကြားနိုင်ပါသည်။
  - (ခ) အောက်ပါအထောက်အထားများနှင့်အတူ တိုင်ကြားရပါမည်။
    - (၁) ပြေစာပေါ်တွင် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ရန်/ လုံလောက်စွာကပ်နှိပ်ရန် ပျက်ကွက်သည့် ပြေစာမူရင်း၊
    - (၂) ပြေစာထုတ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်းဖြစ်ပါက ထိုသို့ပျက်ကွက်ကြောင်း ခိုင်လုံစွာတင်ပြနိုင်သည့် လုံလောက်သောအထောက်အထား၊
    - (၃) ဆုကြေးငွေထုတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် တိုင်ကြားသူ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ။
- သတင်းပေးတင်ပြသူ မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း အစိုးရစွဲမှတ်စစ်ပါး ထုတ်ဖော်ခြင်းပြုမည် မဟုတ်ပါ။
- ချီးမြှင့်မည့် ဆုကြေးငွေပမာဏမှာ-
  - (က) ပျက်ကွက်သည့်အခွန်၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းအဖြစ် တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ငွေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊
  - (ခ) ပျက်ကွက်သည့်အကြိမ်အလိုက် တပ်ရိုက်သည့်ဒဏ်ငွေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း။
- ချီးမြှင့်သော ဆုကြေးငွေပမာဏသည် ပျက်ကွက်သည့်အခွန်နှင့်အကြိမ်အရေအတွက်အပေါ် မူတည်၍ အနည်းဆုံးပမာဏ ကျပ်နှစ်သောင်းမှ ကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- နိုင်ငံတော်သို့ ပေးဆောင်ထိုက်သည့်အခွန်ငွေများအပြည့်အဝကောက်ခံရရှိစေရေးအတွက်ဥပဒေနှင့်အညီလိုက်နာဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများနှင့်အခွန်ပေးဆောင်နေကြသည့် ပြည်သူများအား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။
- မရှင်းလင်းသည့်အချက်များကို အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (သို့မဟုတ်) အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာ အခွန်ရုံး(၁) (၂) (၃) (၄) (သို့မဟုတ်) ဆိုင်ရာမြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး(သို့မဟုတ်) အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (နေပြည်တော်) ရုံးအမှတ်-၄၆၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၆၇-၃၄၃၀၅၃၃၊ ၀၆၇-၃၄၃၀၅၂၂(သို့မဟုတ်)အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (ရန်ကုန်) အမှတ်-၅၉/၆၁၊ မြေညီထမ်း၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဖုန်းနံပါတ်- ၀၁-၃၇၈၃၇၀၊ ၀၁-၃၇၈၃၇၂ (သို့မဟုတ်) အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (မန္တလေး) ၆၅လမ်း၊ ၂၂၊ ၂၃ ကြား၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဖုန်းနံပါတ်- ၀၂-၄၀၃၀၃၂၂ သို့ မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

### ပညာ တက္ကသိုလ်အတွက်သာ မက ဘဝတက္ကသိုလ်အတွက်ပါ တာဝန်ယူပေးမည့် MCC

အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီးများ၏ Digital Transformation ကို MCC Group မှ ဆောင်ရွက်ပေးဆောင်ရာတွင် အထောက်အကူပြုပြီး လိုအပ် လျှင် Digital Integrator များအဖြစ် အလုပ်ဝင်ရောက်နိုင်ရန်



### ဘွဲ့ရပြီးလျှင် MCC မှ အလုပ်ခန့်ထားပေးသဖြင့် အလုပ်ရရှိ (၁၀၀%) အာမခံသော B.Sc(Hons:) Computing (Information System) ကွန်ပျူတာ သိပ္ပံဘွဲ့ University of Greenwich, UK

Open Date  
24 June, 2019

MCC.i (Ygn)Tel : 01-246634, 01-245762  
MCC.i (Mdy)Tel : 09-402671562  
MCC.i (Npt)Tel : 09-254148940, 09-31354842, 09-457733191

ဝညာသင်ဆု	သင်တန်းကြေးကင်းလွတ်ခွင့်
၇၀% (၄)	တာသာခန့်အထက်
၁၀% (၁)	တာသာထိုင်းအထက်

**ကျွန်ုပ်တို့၏ ယောကဝယ် အောင်မြင်သောလူ ဖြစ်လိုပါလျှင် မိဘနှစ်ပါးကိုပြုစုပါ**

**မိဘဂုဏ် ကိုထွေးမှ အဆင့်မြင့် Steel ဘလိပ်ခေါင်းဆွေးများကို Steel တန်ကြီး**

Steel တုတ်ကြီးအသုံးပြုလျက် ရေးမှန်းချိသာစွာဖြင့် နေရာဒေသမရွေး လက်ခံမဲတိုက်ရိုက်ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။

အမှတ်(၁၂)၊ အခန်း(၄/၅)၊ မင်းနန္ဒာလမ်းမကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်။  
အမှတ်(၁၂/၈၈၄)၊ ပင်လုံလမ်းမကြီး၊ ၃၄/ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်။

Ph: 09 - 5064145, 09-420060449, 09-250058416

**အောင်မဂ်လာ**

အိမ်ပြောင်း/ရွှေ့လုပ်ငန်း  
မြို့တွင်း/နယ်ပယ်  
09428773300  
09428773355

မြေဆီ၊ သံချောင်း၊ သံလိပ်မြေ၊ သကြား၊ ဓက်ယန္တရား၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ရွတ်ကြီးများအတွက် သတင်းကောင်း၊

လျှပ်စစ်များ Thein On Services Co., Ltd မှ အကြောင်းအရာများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါသည်။

အမှတ်(၂)၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ဆုရောင်းရောင်းလမ်း၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ၀၁-၅၃၀၅၅၅၊ ၀၁-၅၃၀၅၅၆၊ ၀၉-၅၈၂၃၄၀၄၊ ၀၁-၄၂၀၃၀၂၀၆

ကျောက်ကပ်ရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် အသုံးပြုနိုင်သည့် အစွမ်းထက်ဆေးပင်ဖြစ်သော ကျောက်ကပ်ဆေးပင်အကြောင်းသိကောင်းစရာများကို ရေးသားပြုစုထားသည့် စာအုပ်...

**ကျောက်ကပ်ဆေးပင်**  
(ဒုတိယအကြိမ်)

**ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME)**

Ks 5,000

အပြုပြင်အမှန်စိန် စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

Ph: 01-368 2199, 368 5083, 368 5609

**တက်နေဝန်း**

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
(10'/14') Box ကားများဖြင့်  
လုပ်သားအပြီးအစီး  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
09-442076599  
09-400448695  
09-33100721

**ခရုသင်း၊ သမင်ဖြူ**

အရေပြားရောဂါအထူးကုဆေးခန်း

တိုက်အမှတ် (၁)၊ ၄ - လွှာ၊ ဓက်ရုံလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်။  
ဖုန်း- ၀၁၂၀၀၄၉၁၊ ၀၉၅၀၄၁၂၃၀။

**THREE STAR**

Air-con | ရေခဲသေတ္တာအဝတ်လျှော်စက်  
မြန်မြန် တပ်ဆင်ခြင်း၊ ဖျော်ဆင်ခြင်း၊ လိုက်လံခြင်း၊  
အောက်ခြားသန့်ရှင်းမှုများကို အိမ်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းများအတွက်

Split Type Air-con Brand New 1HP  
၂ နှစ် ဘာမတ်  
တပ်ဆင်ပြီးချိန်မှစ၍ **340000-Ks**  
(Copper Pipe-10ft, Drain Pipe, Wires, Safegord, Frame, Transportation)

“အနီးဆုံးဆိုင်လို့ ဆက်သွယ်ရန်”

စမ်းချောင်း - 09-450047285, 09-250161435  
မင်္ဂလာတောင်ညွန့် - 09-420047153, 09-250069932  
လှိုင်မြို့နယ် - 09-401505153, 09-420186543  
တောင်ဥက္ကလာ - 705784, 09-5163480  
မ/ဥက္ကလာပ - 09-43131601, 09-400882811  
ဗဟန်းမြို့နယ် - 09-428192157, 09-252833530

ကိုမောင်လေး+မနီ  
(အိမ်ခြံမြေ ရောင်း/ဝယ်ရေး)  
ဒဂုံမြို့နယ် (တောင်ပိုင်း၊  
အိမ်ကမ်းအလှူပိုင်ဆိုင်မှု)  
မြေကွက်များဝယ်လိုပါသည်။  
အိမ်အရောက်  
ငွေချေးပေးပါသည်။  
ပို့ဆောင်ရန်မလိုပါ။  
၀၉-၄၀၀၅၀၀၀၃၄  
၀၉-၄၅၀၄၅၀၀၃၄





# မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတိုးမြှင့်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၇  
 ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရီကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပေါလစ်ဗျူရီကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Mr. Vuong Dinh Hue ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်စဉ်။

**ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး**  
 နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ၊ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၊ ဘက်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ လုံခြုံရေးကဏ္ဍ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ □

## မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားနှင့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည်



၂၀၁၉ အာရှဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇  
 မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် စက်တင်ဘာလတွင် စတင်ကျင်းပမည့် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားနှင့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။  
 မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ယင်းခြေစစ်ပွဲများအတွက် အုပ်စုခွဲပွဲကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
**ပုံစံပြောင်းလဲခဲ့**  
 အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၁၉ အာရှဖလားပြိုင်ပွဲမှစတင်ကာ ခြေစစ်ပွဲကျင်းပမည့်ပုံစံပြောင်းလဲခဲ့ပြီး လာမည့်ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲကို ငါးသင်း၊ ရှစ်အုပ်စုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် အာရှထိပ်သီးအသင်းများ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန် ၉ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
 စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

## အာဆီယံဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် မလေးရှား စတင်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၇  
 ၂၀၁၉ အာဆီယံဖူဆယ်ကလပ်ပြိုင်ပွဲကို ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာကလပ် MIU အသင်းသည် မလေးရှားကလပ် ဗီလာကာအသင်းနှင့် စတင်တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်သည်။  
**လေးကြိမ်မြောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရ**  
 အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ယင်းပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ထိုင်းကလပ်အသင်းများက လေးကြိမ်စလုံး ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ MIU အသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် လေးကြိမ်မြောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခြင်းဖြစ်ပြီး

ပြီးခဲ့သည့်သုံးကြိမ်စလုံး တတိယဆု ရရှိခဲ့သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းမြောက်သင်း ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး သုံးသင်း၊ နှစ်အုပ်စုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
**ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်**  
 MIU အသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအဖြစ် ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် မလေးရှားကလပ် ဗီလာကာအသင်း၊ ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားကလပ် Down Town အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ မြန်မာကလပ် MIU အသင်းသည် အုပ်စု(ခ) တွင်  
 စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၅ သို့ ■

**ကြေးမုံ** ယနေ့ ဖတ်စရာ

**တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်** စာမျက်နှာ » ၈

.....

**၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများ တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် လျှောက်ထားနိုင်** စာမျက်နှာ » ၉

.....

**ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ** စာမျက်နှာ » ၁၁



Super film-coated pellets

# AUSMIN Cap.

ESSENTIAL AMINO ACIDS & VITAMINS

**“အမြန်အားပြည့်စေချင်တာနဲ့ အသားဒီလောက်အများကြီး ကျွေးဖို့မလို့ပါ...”**

ပုံမှန်အစားအစာနဲ့ Ausmin (အော့စမင်) ခွန်အားပြည့်ဆေး နေစဉ် သောက်ရင်ပြည့်စုံပါပြီ ...

www.onlineshop.aa.com.mm တွင် AA Medical Products Ltd. မှ ဆေးများကို online မှ တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ အိမ်တိုင်ရာရောက် ပို့ဆောင်ပေးပါသည်။





**AA Medical Products Ltd.**  
 a member of Pacific-AA Group  
Corporate Office (11) 30-30-30/31, 30-30-30/32, 30-30-30/33, 30-30-30/34, 30-30-30/35  
 Yangon, Myanmar (11) 30-30-30/36, 30-30-30/37, 30-30-30/38, 30-30-30/39